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Sekretářka Jana Křížová
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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2020)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Hradský Pavel (místopředseda)

Vaďura Petr

(náhradnice: Křížová Jana)

Laičtí členové 

Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

Havíř Josef

Chlupáček David

(náhradník: Pavelek Vít)

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Frolík Jan

  Abraham David 

  Kukla Martin (administrátor)

  Pěkný Martin

  Procházka Jan

  Šimandlová Renata
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Správa budov

  Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Fond údržby budov

  Kukla Martin (administrátor FÚB)

  Navara Petr (externí poradce)

Misijní koordinátorka

  Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

  Kuchynka Pavel (předseda)

  Neužil Jiří

  Pavelek Vít

Institut vzdělávání

  Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady       

                              oblasti) 

Koordinátorka pro práci sester

  Kružíková Jolana
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Do roku 2020:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

  Libuše Hajčiarová (asistentka)

  Filip Jandovský (statistik)

4.  Výbor nominační
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr

  Kružík David

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (koordinátorka)

6.  Komise pro sociální práci
  Brož Zdeněk (předseda)

  Hrubá Ingrid (ředitel Diakonie)

  Konopík Petr

  Thál Josef
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7.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Hrubý Ctirad 

  Jandovský Filip 

  Kuchynka Pavel

  Mrázek Milan 

  Novák Richard

  Shultz Lev

  Procházka Petr

8.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
  Buchtová Jitka (předsedkyně)

  Červeňáková Michaela

  Hradský Pavel

  Opočenská Alžběta

  Stoyová Olga

  Šálková Miluše

  Wittner Pavel

9.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  Novák Richard (předseda)

  Mrázek Milan (předseda AMM)

  Jandovský Filip

  Neužil Zdeněk

  Pavelek Vít

  Witiska Tomáš
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10.  Komise pro řád církve (česká část VK)
  Procházka Petr (předseda)

  Červeňák Josef

  Stoy Petr

11.  Komise pro liturgii
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Gärtner Filip

  Hrubý Ctirad

  Kuchynka Pavel

  Procházka Petr

  Vaďura Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2. Červeňák Josef, farář / /
3. Daněčková Jana, farářka / /

 �. Gärtner Filip, lokální kazatel  / /
5. Hradský Pavel, farář / /
6. Hrubý Ctirad, farář / /
7. Jandovský Filip, farář / /
8. Křížová Jana, farářka o o
9. Kuchynka Pavel, farář / /

10. Novák Richard, farář / /
11. Mrázek Milan, lokální kazatel / /
12. Procházka Petr, superintendent / /
13. Procházková Ivana, farářka / /
1�. Shults Lev, lokální kazatel / /
15. Vaďura Petr, kazatel na zkoušku / /
16.  Neužil Zdeněk, lokální kazatel / /

  Hicks Mark, host
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Laičtí členové dopoledne odpoledne

17. Havíř Josef, Brno, člen RO / /
18. Thál Josef, Jihlava / /
19. Martin Lang, Litoměřice / /
20. Kameníková Miroslava, Mikulov na Moravě / /
21. Taubenhanslová Vladislava, Plzeň 1 / /
22. Konopík Petr, Plzeň 3 – Husova / /
23. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město / /
2�. Holtman Eduard, Praha 2 – Agapé / /
25. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice / /
26. Pěkný Martin, Praha 10 – Strašnice / /
27. Šálková Miluše, Protivín / /
28. Pergnerová Zdena, Slaný / /
29. Beneš Pavel, Tachov / /
30. Gažíková Fečová Rostislava, Třeboň / /
31. Chlupáček David, člen RO / /
32. Pěkný Jan, zástupce za mládež / /
33. Novak TerriAnne, ESUMC Praha / /

  Celkem hlasů                                                           33 33

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program
Sobota 6. 4. 2019 

9:00 - 9:30 Příjezdy 
9:30   Bohoslužba
10:00   Zahájení konference
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2018 

  Zprávy:

  1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
  1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
  1.2. Zpráva Komise pro finance a církevní majetek
  1.3 Zpráva za Fond údržby budov
  1.4. Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
  1.5. Zpráva misijní koordinátorky
  1.6.1 Zpráva kanceláře Rady oblasti
  1.6.2 Kancelář Rady oblasti – finanční přehledy
  1.7 Zpráva Správy budov
  1.8 Revizní zpráva za rok 2018
  2.1 Zpráva Diakonie ECM
  2.2 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
  2.3 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
  2.4 Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  2.5 Zpráva Komise pro liturgii
  2.6 Zpráva Komise pro církev a společnost
  2.7 Zpráva Komise pro sociální práci
  2.8 Zpráva Komise pro Řád církve
  2.9 Informace za Institut vzdělávání
  2.10 Zpráva za Metodistický seminář
  2.11.1 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
  2.11.2 Příloha zprávy za Alianci metodistické mládeže
   – Hlas mladých k cílům práce s mládeží
  2.12 Nominační výbor, doplnění komisí  
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Zprávy farností:

  3.1 Farnost Brno
  3.2 Farnost Jihlava a sbor Znojmo
  3.3 Farnost Litoměřice
  3.4 Farnost Mikulov
  3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský Týn
  3.6 Farnost Plzeň 3 – Maranatha
  3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
  3.8 Farnost Evangelické církve metodistické v Praze 2   
   – Agapé
  3.9 Farnost Praha 9 – Horní Počernice
  3.10 Farnost Praha 10 – Strašnice 
   a sbor Jablonné v Podještědí
  3.11 Farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou
  3.12 Farnost Slaný
  3.13 Farnost Tachov
  3.14  Farnost Třeboň
  3.15 ESUMC

  Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka) 

12:00 - 13:00 Přestávka na oběd
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Zápis z jednání

9:30 — Bohoslužba 

10:00 — Zahájení konference

Prezence

OK schválila změnu náhradníka laického delegáta za Třeboň, kterým se stala 
Rostislava Gažíková Fečová
Byl představen Mark Hicks, farář English Speaking UMC v Praze.

Volba skrutátorů 

Josef Havíř, Tomáš Kostka – zvoleni jednomyslně.

Schválení Protokolu OK 2018 

Schváleno jednomyslně.

Zprávy:

1.1.1. — Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Bude doplněna na Výroční konferenci.
Bratr superintendent P. Procházka procházel zprávu po odstavcích.
Představil bratra Martina Mizura. 
Ujistil konferenci, že s pomocí slabším sborům se ve finanční strategii počítá.
Představil sestry R. Gažíkovou Fečovou a M. Kunstovou.
Podrobnější informace k Majáku podal bratr J. Procházka. Objekt nyní slouží 
středisku Kopec, které se věnuje práci s dětmi na spektru autismu.

Informace o jednání mimořádné Generální konference 2019

V novém časopise SaŽ je k tomu článek superintendenta P. Procházky. 
Na VK bude probrán návrh dalšího postupu od bratra biskupa.
Bratr D. Chlupáček informoval o jednání exekutivy. Po GK je zřejmý rozkol 
v centrální konferenci. 
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Má vzniknout pracovní skupina, která bude řešit uspořádání CK. Náš zástupce 
bude jmenován na VK. 
Mezinárodní setkání kazatelů v květnu bylo odloženo na žádost Polska. 
Zpráva byla přijata jednomyslně.

1.1.2. — Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Příloha byla vzata na vědomí.

1.2 — Komise pro finance a církevní majetek

Bratr J. Frolík je dlouhodobě nemocen, agendu převzal bratr M. Kukla.

1.3. — Fond údržby budov  

1.4. — Misijní fond - Podpora misijních projektů

Zpráva byla přijata jednomyslně.

1.5. — Zpráva misijní koordinátorky

Zpráva byla přijata jednomyslně.

1.6.1 — Kancelář Rady oblasti

1.6.2 — Finanční přehledy

ESUMC bude v příštích letech samostatným sborem.
Nejasnosti ohledně odvodu repartic a odvodu na plat kazatelů byly vyjasněny.
Bratr P. Procházka vysvětlil způsob zápisu do tabulky o stavu majetkového 
vyrovnání. 
Zpráva byla přijata jednomyslně.

1.8. — Revizní zpráva za rok 2018

Zpráva byla přijata jednomyslně.
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1.7. — Správa budov 

Bratr J. Procházka podal podrobnější informace a odpověděl na otázky. 
Veselka bude potřebovat opravy, zatím není v plánu prodej.
Rada oblasti připravuje jmenování komise, ktará by měla navrhnout, jakým 
směrem rozvíjet areál Pouště.
Zpráva byla přijata jednomyslně.

2.1 — Zpráva Diakonie ECM, 2.7 Zpráva Komise pro sociální práci (zprá-
vy souvisejí)

Bratr M. Kukla jako prozatímní ředitel Diakonie pracuje jen na nezbytných 
činnostech. 
Diakonie dostane letos část peněz (přes 300 000 Kč) ze zisků investovaných 
peněz; vloží je do půjčkového fondu.
Zpráva byla přijata jednomyslně.

2.2 — Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii

Bratr R. Novák podal zprávu ústně. Komise má jen předsedu; přijímá nomina-
ce dalších členů. 

2.3 — Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Zprávu představila sestra M. Šálková.
Zpráva byla přijata jednomyslně.
OK žádá Komisi pro práci s dětmi, aby všechny kroky konzultovala s Institu-
tem vzdělávání.

2.4 — Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Zprávu podal ústně bratr R. Novák: Komise se sešla jednou, dohlíží na práci 
AMM, děkuje bratru M. Mrázkovi za dobrou spolupráci. Vítá vytváření kon-
cepce práce s mládeží.
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2.11.1 — Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Bratr M. Mrázek představil zprávu a diskutoval o věkovém složení účastníků 
mládežnických kurzů na Poušti.
Sestra J. Daněčková upozornila, že v Brně je řada studentů z našich sborů. Sbor 
by pro ně mohl připravit setkávání, ale neví o nich.

2.11.2 — Příloha zprávy za Alianci metodistické mládeže – Hlas mladých 
k cílům práce s mládeží

Zprávy byly přijaty jednomyslně.

2.5 — Zpráva Komise pro liturgii

Bylo promítnuto video o struktuře bohoslužby, připravily je komise pro liturgii 
v naší a německé centrální konferenci.
Zpráva byla přijata jednomyslně.

2.6 — Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podala ústně sestra J. Daněčková. Vítá případné spolupracovníky.

2.8 — Zpráva Komise pro Řád církve

Zprávu podal ústně bratr P. Procházka.

2.9 — Informace za Institut vzdělávání

Informace byla vzata na vědomí, hlasovat o zprávě bude VK.

2.10 — Zpráva za Metodistický seminář

Zpráva byla přijata jednomyslně.

2.12 — Nominační výbor, doplnění komisí

Bratr superintendent navrhl doplnění komise pro evangelizaci: P. Kuchynka, 
C. Hrubý, M. Mrázek, L. Shultz, F. Jandovský, P. Procházka.
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Bratři byli zvoleni jednomyslně.
Bratr R. Novák požádal o změnu předsedy komise pro evangelizaci. Komise se 
poradí o novém předsedovi a předloží jej OK ke schválení.
Bratr M. Mrázek navrhl doplnění nominačního výboru o zástupce mladádeže.
Bratr David Kružík byl zvolen jednomyslně.

3 — Zprávy farností:

3.1 — Farnost Brno

J. Havíř: Změna ke zprávě - Noc kostelů nakonec zřejmě bude. 

3.2.1 — Farnost Jihlava a sbor Znojmo

3.2.2 — Příloha zprávy za farnost Jihlava a sbor Znojmo – Nový kostel 
pro Jihlavu

Bratr J. Thál odpověděl na otázky.
Přílohu bere OK na vědomí.

3.3 — Farnost Litoměřice

3.4 — Farnost Mikulov

Sestra M. Kameníková vysvětlila způsob práce staršovstva a kurz History 
Makers.

3.5 — Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský Týn

Sestra V. Taubenhanslová dopnila zprávu odpověďmi na otázky.

3.6 — Farnost Plzeň 3 – Husova

Bratr P. Konopík prezentoval zprávu a odpověděl na upřesňující otázky.
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3.7 — Farnost Praha 2 – Nové Město

Bratr T. Kostka odpovědělna otázky ohledně Manželských večerů a rekontruk-
ce modlitebny v Sedlčanech.

3.8 — Farnost Evangelické církve metodistické v Praze 2 – Agapé

Bratr Lev Schultz podotkl, že ve sboru se spolu scházejí Rusové, Ukrajinci, 
a Bělorusové.

3.9 — Farnost Praha 9 – Horní Počernice

Brat superintendent ocenil společnou bohoslužbu pražských sborů. 

3.10 — Farnost Praha 10 – Strašnice a sbor Jablonné v Podještědí

Bratr M. Pěkný požádal o modlitby ze rodinu Wagnerovu v Jablonném.

3.11 — Farnost Protivín a sbory Týn nad Vltavou

Sestra M. Šálková upozornila, že v Bechyni už není sbor ECM.

3.12 — Farnost Slaný

Sestra Z. Pergnerová a bratr J. Červeňák uvedli, že při rozvoji sboru navazují 
na své předchůdce P. Kuchynku a J. Daněčkovou.

3.13 — Farnost Tachov

Bratři P. Beneš a P. Vaďura odpověděli na otázky, které vzbudila zpráva.

3.14 — Farnost Třeboň

Bratr P. Hradský upozornil, že ve zprávě je opominut Vimperk, kde se koná 
spousta aktivit. Dík patří bratru Z. Neužilovi.

3.15 — English Speaking United Methodist Church
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Závěr

Bratr superintendent P. Procházka vysvětlil, že podzimní OK by bylo dobře 
uspořádat kvůli koncepci práce s mládeží a přípravě na GK, snad v listopadu.
Popřál k narozeninám J. Havířovi a M. Kuklovi.

Bohoslužba s VP (Petr Procházka) 
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Z P R Á V Y
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1.1.1 – Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Rada oblasti se v konferenčním období 2018/2019 sešla k šesti řádným schů-
zím. Mimo pravidelné schůze členové Rady konzultovali neodkladné záležitos-
ti prostřednictvím emailů a telefonicky. O všech rozhodnutích se hlasovalo, 
počet hlasů pro/proti je uveden v zápisech jednání. 

1. Personální záležitosti

Vedoucí kanceláře Rady oblasti sestra Renata Šimandlová odejde do důchodu 
ke dni 30. 6. 2019. Děkujeme za její dlouholetou obětavou službu. Novým 
vedoucím kanceláře bude pověřen bratr Martin Kukla.

Ředitel Správy budov bratr Jan Procházka odejde do důchodu ke dni 30. 6. 
2019. Ve spolupráci se Správou budov bude pokračovat na jiné úrovni. Děku-
jeme za jeho dlouholetou obětavou službu. Dočasným vedoucím Správy budov 
bude pověřen bratr Martin Mizur.

2. Finanční a majetkové záležitosti církve

Rada oblasti velmi pečlivě sleduje, kontroluje a plánuje hospodaření církve, 
to je kanceláře Rady oblasti, Institutu vzdělávání a Správy budov. Pravidelně 
vyhlašuje granty a podporuje mimořádné finanční žádosti farností, sborů a 
Středisek křesťanské pomoci. 

V souladu se schválenou Strategií ECM 2013-2030 dochází pravidelně k navy-
šování podílu sborů na platech duchovních. V současné době tvoří odvody ze 
sborů v průměru 57% platu duchovních. Cílem naší církve je dosáhnout úplné 
finanční soběstačnosti, včetně podpory misie a sociální práce. 

V rámci Strategie ECM byly v minulých letech investovány finanční prostřed-
ky do nákupu nemovitostí a cenných papírů. Zvláště oblast nemovitostí se 
ukazuje v současné době perspektivní. V přípravě je nyní projekt vybudování 
dvou nebo tří luxusních podkrovních bytů v našem objektu v Praze 2.

3. Žádosti o přijetí do duchovenské služby

Rada oblasti projednala několik žádostí o přijetí do duchovenské služby a 
absolvování praxe/vikariátu. Sestra Rostislava Gažíková - Fečová byla na tří-
měsíční praxi v Třeboni a nyní pokračuje v Mikulově. Bratr Libor Duchek byl 
na sedmiměsíční praxi v Horních Počernicích. Rada oblasti ukončila jeho praxi 
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z rodinných důvodů v lednu. Sestra Mária Kunstová nastoupila na praxi 
v Horních Počernicích v březnu.

4. Sociální práce církve

Oblastní konference 2018 uložila Komisi pro sociální práci, Radě Diakonie 
a Radě oblasti, aby společně diskutovaly o poslání, roli a struktuře Diakonie 
ECM. V souladu se stanovami Diakonie ECM předloží Komise pro sociální 
práci Radě oblasti ke schválení změnu stanov.

Komunitní centrum Maják

Vzhledem k tomu, že ze zcizené částky bylo vráceno více než 90 %, po zapla-
cení všech výloh činí zůstatek hospodaření 274.570,- Kč. Nad rámec Stanov 
KC Maják a ve snaze obnovit důvěru dárců – Rada oblasti nabídne všem dár-
cům za posledních šest let činnosti KC Maják (2010-2015), kteří dali celkově 
více než 5.000,- Kč, možnost vrácení 20 % jejich daru. Pokud tuto možnost 
odmítnou, budou finanční prostředky použity pro službu dětem a mládeži.

5. Ekumenická spolupráce a spolupráce s UMC v US

Ekumenická spolupráce ECM v ČR probíhá ve dvou rovinách, které spolu 
úzce souvisí. První rovinou je slavení společných bohoslužeb. Druhou rovinou 
jsou rozhovory na konkrétní, zejména společenská témata. Probíhají jednání 
o společném postupu vůči státním a politickým institucím apod. Také se jedná 
například o spolupráci v kaplanské službě ve vězení, nemocnicích a armádě. 
Církve nově spolupracují a koordinují společný postup vůči Parlamentem přija-
tému zákonu o zdanění církevních náhrad.  

Jsou ale i problematické otázky ekumenické spolupráce. Například rozdílný 
pohled na Istanbulskou úmluvu. 

Pokračuje spolupráce s partnerskými sbory z USA, návštěvy týmů VIM a IMT. 
Tyto přátelské vztahy jsou obohacující a pomáhají nám i našim partnerům 
pochopit různý společensko-kulturní kontext, ve kterém se pohybujeme. 

6. Podzimní Oblastní konference

Podzimní oblastní konference byla svolána ke společné poradě týkající se 
mimořádné Generální konference 2019 a práce s dorostem a mládeží naší 
církve.
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7. Generální konference a vývoj v UMC po jejím jednání

Zpráva bude podána ústně.

Informace:

V prosinci zaslal bratr biskup Dr. Patrick Streiff dopis členům Rady oblasti 
týkající se funkčního období superintendenta. Rada oblasti doporučila, aby 
biskup vzhledem k výjimečné situaci v souvislosti s mimořádnou GK pro-
dloužil superintendentovi Petru Procházkovi služební dobu o jeden rok, tedy do 
konce roku 2020. Stejně tak souhlasila s tím, aby po uplynutí své služby čerpal 
superintendent půlroční studijní a rekreační volno.

Dodatek: Tato žádost přišla v době, kdy se všeobecně mezi biskupy a vedením 
církve očekávalo, že bude přijat One Church Plan. Vzhledem k jeho odmítnutí 
Generální konferencí (a také delegáty za naší konferenci) není snadné odhad-
nout další vývoj.

Zpráva za Radu oblasti bude doplněna ve zprávě superintendenta k Výroční 
konferenci.

24. 3. 2019, Petr Procházka

1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Mimořádná Generální konference 2019:

Delegát za ECM v ČR, Petr Procházka.

Centrální konference:

Executive committee, David Chlupáček, poradní hlas Petr Procházka.
Working group Liturgy, Jana Křížová.
Working group Theology and Ordained Ministry, Jana Daněčková.
Working group Church and Society, předseda David Chlupáček.
Working group Discipline and Judicial Matters, Petr Procházka.
Committee on Investigation, Procházka.
Committee on Appeals, Pavel Hradský, náhradník Josef Thál.

•

•
•
•
•
•
•
•
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Counsel for the Church, Petr Procházka.

Zástupci za Centrální konferenci na evropské úrovni:

European Board of Drug and Alcohol Concerns, David Chlupáček.
European Methodist Council (EMC) and Joint Commission of UMC 
in Europe, David Chlupáček.
Fund for Mission in Europe (FMIE), David Chlupáček.
Methodist e-Academy (Governing Board) a MTSE, Ivana Procházková.

Zástupci za Centrální konferenci na celosvětové úrovni: 

Standing Committee on Central Conference Matters, Petr Procházka.
IMT – In Mission Together, za Českou republiku, Jana Křížová.
World Methodist Council, Seoul/South Korea, 12. - 15. 7. 2018, Jana 
Křížová

Zastupování v ekumenických institucích a na konferencích:

První místopředseda Ekumenické rady církví (ERC), Petr Procházka.
Komise pro ekumenismus ERC, Josef Červeňák.
Výbor České biblické společnosti, Josef Červeňák.
Modlitba za domov, přípravný výbor, Renata Šimandlová a Martin Kukla.
Světový den modliteb, přípravný výbor, Zdena Janů a Marcela Dvořáková.
Výkonný výbor VDP (velký výbor), Zdeněk Brož.
Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit 
církví a náboženských společností a projektů spolků, Jan Procházka.
Denní čtení 2020 přípravný výbor, Jana Křížová.
European Area Seminar of World Federation of Methodist Women, Belfast, 
7. - 11. 6. 2018, Jolana Kružíková a Jana Křížová
Výroční konference ECM pro Švýcarsko, Francii a severní Afriku, 
20. - 24. 6. 2018, Josef Červeňák
Konference Evropských Církví (CEC), General Assembly, Novi Sad, 
31. 6. - 6. 7. 2018, David Chlupáček
Setkání evropských misijních koordinátorů, Bratislava, 28. - 30. 9. 2018, 
Jana Křížová 

•

•
•

•
•

•
•
•

•
•
•
•
•
•
•

•
•

•

•

•
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Leuenberský synod 2018, Jana Křížová, Petr Vaďura, Eva Vaďurová 
a Venuše Černá.
Valné shromáždění ERC v ČR 2018, Petr Procházka, Josef Červeňák 
a Renata Šimandlová.
Valné shromáždění ČBS 2019, Josef Červeňák a Martin Kukla.

•

•

•
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1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Složení KFCM

V roce 2018 měla komise nezměněné: složení David Abraham, Jan Frolík, 
Martin Kukla, Martin Pěkný, Jan Procházka a Renata Šimandlová. 

Činnost komise

Členové KFCM sledovali měsíční zprávy o investicích v České spořitelně 
a příležitostné zprávy o rekonstrukci budovy v Sukově ul. v Plzni, a o přípravě 
navržené investice do půdních bytů v Ječné 19.

Činnost KFCM v prvním čtvrtletí 2018 je popsána ve zprávě pro Oblastní 
konferenci 2018. Po oblastní konferenci nedostala KFCM od RO žádná nová 
zadání.

V Praze 6. 1. 2019
Jan Frolík, předseda KFCM



3�     OK  6. �. 2019  Praha 2

1.3  –  Fond údržby budov
FUB fungoval v roce 2018 v souladu se schválenými zásadami, které v roce 
2018 nedoznaly žádných změn. Bratr Jan Frolík požádal o ukončení svého 
působení v roli administrátora FÚB, jeho agendu převezme bratr Martin 
Kukla. Bratru Frolíkovi velice děkujeme za jeho dlouholetou obětavou 
službu.

Podrobný přehled FUB za rok 2018 viz tabulka.
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1.4 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Ze zaslaných žádostí o podporu byly vybrány následující projekty: Evangelium 
do věznice (ECM Litoměřice), Mimoškolní aktivity s dětmi (SKP Pastelka, 
Protivín) a Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (SKP Plzeň).

Sbírka na podporu misijních projektů vynesla 36.968,- Kč. Výtěžek sbírky byl 
rozdělen žadatelům vybraných projektů následujícím způsobem:

Evangelium do věznice (Litoměřice): 8.000,- Kč;
Mimoškolní aktivity s dětmi (Protivín - SKP Pastelka): 13.058,- Kč;
Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (Plzeň - SKP): 10.000,- Kč.
Nevyužitých 5.910,- Kč bylo ponecháno v misijním fondu pro další využití.

Děkujeme všem štědrým dárcům za tento projev vzájemnosti a podpory naší 
společné služby evangelia.

Pavel Kuchynka,
předseda Správy PMP ECM v ČR

1.5 – Zpráva misijní koordinátorky

V rámci projektu In Mission Together (IMT) přijaly v roce 2018 české farnosti 
ECM dary v celkové hodnotě 34 000 dolarů, je to stejně jako v roce 2017.

Návštěvy týmů z partnerských sborů a z partnerského distriktu probíhaly 
podobně jako v minulých letech. Ani v charakteru vztahů s partnerskými sbory 
se nic podstatného nezměnilo.

Vedle toho cestují také lidé z našich sborů do svých partnerských sborů v USA.

Na začátku července vyjela skupina sedmi českých dobrovolníků pracovat do 
USA. První týden strávila drobnými pracemi v kempu, který patří našemu part-
nerskému distriktu, druhý týden se podílela na akci Appalachia Service Project 
podobně jako  v roce 2016.

V roce 2019 se opět připravují návštěvy, zejména na letní tábory.

Vedle akcí spadajících přímo pod IMT se rozvíjejí další kontakty na základě 
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osobních vztahů. Navíc, přes agenturu GBGM dostávám nabídky dobrovolníků 
– jednotlivců, kteří jsou ochotni přijet na několik měsíců a pracovat v našich 
sborech, obvykle jako učitelé angličtiny. 

Jana Křížová

1.6.1 – Zpráva kanceláře Rady oblasti

Do agendy spravované kanceláří Rady oblasti patří řada různorodých činností 
a úkolů, většina z nich jsou svým charakterem pravidelné a celoroční, další 
průběžně vyplývají z aktuální situace a nárazové potřeby. Výběrově z nich 
zmiňuji:

Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a platové agendy.
Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy 
a úředními orgány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností 
i jimi zřizovaných organizací.
Zpracovávání rozsáhlého účetnictví církve. 
Zpracovávání čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad.
Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými organizace-
mi, konferencemi a farnostmi. 
Péče o zahraniční návštěvy. 
Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnos-
tem, včetně darů od spřátelených sborů v USA.
Vedení pokladny (především příjmy a výdaje pro Správu budov).
Příprava veškerých setkání kazatelů a zaměstnanců a členů církve, např. 
schůze kazatelů, oblastní konference, výroční konference, vánoční setkání, 
exercicie, jarní škola kazatelů, ekumenické bohoslužby, setkání příprav-
ných výborů, komisí, ekumenických setkání atd.
Praktická podpora pro Institut vzdělávání při organizaci a uskutečnění 
vzdělávacích setkání pro faráře i členy církve.
Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkev-
ního časopisu Slovo a život.
Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – proto-
kolů oblastní a výroční konference, řádu církve, brožurek Guidelines 

•
•

•
•
•
•

•
•

•
•

•

•

•
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i jiných publikací.
Distribuce vydaných publikací.
Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.).
Informování farností a farníků o aktuální církevní agendě prostřednictvím 
Oběžníku.

Kolektiv kanceláře tvoří tito stálí zaměstnanci: asistent superintendenta Mar-
tin Kukla (částečný úvazek), bilanční účetní Renata Bednářová, pokladník 
a recepční Luboš Kacafírek (částečný úvazek) a vedoucí kanceláře Renata 
Šimandlová (částečný úvazek). 

K 30. červnu 2019 ukončuji své působení ve funkci vedoucí kanceláře, moji 
agendu převezme bratr Martin Kukla. Děkuji vám všem na sborech 
i spolupracovníkům v kanceláři ústředí za plodnou spolupráci v uplynulých 
letech a přeji plnost Božího požehnání do všeho dalšího konání.

Renata Šimandlová

•
•

•
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1.6.2 – Kancelář Rady oblasti - finanční přehledy

Hospodářské výsledky RO a SB v roce 2018
Plnění repartic jednotlivých sborů v roce 2018
Přehled nákladů sborů 2018
Přehled výnosů sborů 2018
Aktiva sborů 2018
Pasiva sborů 2018
RO vyhlášené sbírky došlé na účty ústředí během roku 2018
Stav majetkového vyrovnání státu s ECM
Rozvaha ECM k datu 31. 12. 2018

Revizní zpráva za rok 2018 je přiložena samostatně.

Tabulky viz následující strany.

•
•
•
•
•
•
•
•
•
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HOSPODáŘSKé VýSLEDKy STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2018
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PLNěNí REPARTIC JEDNOTLIVýCH SBORů 
V ROCE 2018
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PŘEHLED NáKLADů 2018
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Sborová část
platu kazatele
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PŘEHLED VýNOSů 2018
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PŘEHLED AKTIV 2018
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PŘEHLED PASIV 2018
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VyHLášENé SBíRKy RO 2018

STAV MAJETKOVéHO VyROVNáNí STáTU S ECM
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2018
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1.7 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference, dovolte mi seznámit vás s nejdůležitější-
mi událostmi ve správě budov za rok 2018.

V personálním obsazení nedošlo k výrazným změnám, pouze od října jsme 
zaměstnali na částečný úvazek sestru Hanu Obršlíkovou jako správce nemovi-
tostí v Plzni, Thámově ulici a domu v ulici Sukova. 

Co se opravovalo a rekonstruovalo:

Praha 2 – Ječná ulice – začali jsme připravovat půdní vestavbu ve spolupráci 
s Al-DESIGN s.r.o. jehož spolumajitelem je arch. Eva Jiřičná. Pokud se podaří 
vyřešit otázku výtahu, nabízí se vybudování dvou prostorných bytů s úžasnou 
vyhlídkou na Prahu..

Praha 5 – Vrchlického ulice – zrekonstruovali jsme byt v suterénu a pronajali 
jej. Pro letošní či příští rok připravujeme zateplení domu a výměnu oken.

Zámek Horní Počernice – na žádost Střediska křesťanské pomoci jsme zahá-
jili opravu budovy D – což je sestava šestnácti UNIMO buněk, kterou obývají 
matky s dětmi. Sestava byla již v dezolátním stavu. Oprava vyjde zhruba na 2,3 
mil. Kč. Středisko se bude formou nájemného podílet na spolufinancování. 

Plzeň- Sukova ulice – v prosinci minulého roku jsme dokončili celkovou 
rekonstrukci domu, vzniklo 24 malých bytů a velký nebytový prostor v sute-
rénu. Dům byl zateplen, získali jsme dotaci cca 1,4 mil. Kč. Od prosince jsou 
již všechny byty obsazeny. Výnos z nájemného bude sloužit pro celocírkevní 
potřeby dle Strategického plánu.

Vimperk – sbor započal s opravami zakoupeného domu. Měly by zde být dva 
byty a prostory pro aktivity dětí. Správa budov se na opravách podílí částkou 
500 tis. Kč.

Z prostředků správy budov byly financovány i jiné, menší opravy na farnostech.

Děkuji všem spolupracovníkům, v kanceláři i na sborech za leta konstruktiv-
ní spolupráce i za přátelství, které jsem mohl na každý den zakoušet a mému 
nástupci přeji hodně „radosti ze starostí“ o nemovitosti a Boží požehnání.

Jan Procházka
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1.8 – Revizní zpráva za rok 2018

Předmětem revize byly:

Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
Hospodárnost a účelnost výdajů

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, 
vyhl. č. 504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. 
Účetní záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, 
srozumitelně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně.

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno jako jejich čerpání, tzn., že tyto prostředky 
nejsou zahrnuty ve výnosech a nákladech.

Závěr: účetnictví za rok 2018 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2018 do fondů rozhodne Rada oblasti. 

2. 4. 2019, 
Ing. Hana Macková

2.1 – Zpráva Diakonie ECM
Diakonie ECM zaznamenala v uplynulém roce personální obměnu - počínaje 
1. červnem 2018 jsem převzal agendu Diakonie jakožto prozatimní ředitel od 
předchozí ředitelky Ingrid Hrubé. Za její službu jí tímto velmi děkuji. 

V uplynulém období jsem vykonával běžnou nutnou agendu spojenou s fungo-
váním organizace, jednání Rady oblasti jsem byl účasten již i z titulu stávající 
funkce tajemníka Rady oblasti.

•
•



56     OK  6. �. 2019  Praha 2

Nové stanovy

Rada oblasti se v součinnosti s Radou Diakonie a Komisí pro sociální práce 
intenzivně zabývala dalším směřováním Diakonie a jejími stanovami, za tímto 
účelem proběhlo 29. ledna tohoto roku též mimořádné setkání Rady oblasti za 
účasti Rady diakonie a Komise pro sociální práci, věnované výhradně agendě 
Diakonie. Návrh změny stanov bude komisí předložen Radě oblasti ke schvá-
lení.

Finance

Za uplynulý rok činily dary jednotlivých dárců i farností celkem 71 950,- Kč, 
z toho 47 689,- Kč činila tradiční Velikonoční sbírka. Velmi děkuji všem dár-
cům za jejich podporu diakonické sociální službě. 

Půjčkový fond na překlenutí momentální platební neschopnosti využila v roce 
2018 dvě střediska, celková výše výpůjček činila 680 112 Kč. 

Podpora diakonických projektů

Podpořen byl projekt tachovské farnosti na podporu účasti sociálně znevýhod-
něných dětí a mládeže na letním táboře Fusion, a to částkou 10 200,- Kč.

Střediska

V SKP Horní Počernice probíhá rekonstrukce místního objektu “D” a formou 
soutěže bylo zadáno vypracování urbanistické studie areálu. Rada oblasti dále 
na svém jednání dne 25. 10. 2018 rozhodla o doplnění a změně v zadávacích 
podmínkách pro architektonický záměr využití areálu v Horních Počernicích, 
a sice pojmenování stavby „Domov pro seniory se zvláštním režimem“ je nyní 
volně rozšířeno ve smyslu sociálního dostupného bydlení či nízkonákladového 
malometrážního bydlení s kapacitou pro dům diakonek dle Řádu ECM (Book 
of Discipline) - nejspíše v půdní vestavbě.

SKP Jihlava vstupuje do fáze rekonstrukce nově zakoupeného objektu pro 
azylový dům pro muže.

ECM byla oslovena obecně prospěšnou společností Ječmínek ze Žďáru nad 
Sázavou, provozovatelem azylového domu pro matky či otce s dětmi, zda 
by měla zájem převzít do rodiny středisek křesťanské pomoci jejich sociální 
službu. Společné jednání se uskuteční v průběhu druhého čtvrtletí.
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Podrobné zprávy o činnosti jednotlivých středisek naleznete v jejich výročních 
zprávách dostupných na webových stránkách středisek. 

Děkuji vám velice za veškerou vaši finanční, praktickou i modlitební podporu 
Diakonii a její službě.

„Bůh není nespravedlivý, že by zapomněl na to, co jste vykonali, a na vaši lás-
ku, kterou jste kvůli němu projevovali, když jste prokazovali a stále prokazujete 
služby bližním.“ (Židům 6,10)

Martin Kukla

2.2 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Zpráva není podávána.

2.3 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Komise pro práci s dětmi a dorostem, dále jen KPDD, má 7 členů (Jitka 
Buchtová, Michaela Červeňáková, Pavel Hradský, Alžběta Opočenská, Olga 
Stoyová, Miluše Šálková, Pavel Wittner). Jsme z různých farností a plošně by 
se dalo říct, že svým bydlištěm pokrýváme velkou část celé České republiky. 
Byli bychom velmi rádi v užším kontaktu a spolupráci skrze alespoň jednoho 
pracovníka s dětmi či dorostem se všemi farnostmi ECM, ale zatím se to neda-
ří. Jedním z důvodů je i fakt, že na některých místech je práce s dětmi minimál-
ní nebo dokonce žádná (a těchto míst za poslední rok přibylo).

V KPDD jsme v kontaktu přes e-mailovou korespondenci. Stále  pokračujeme 
1x měsíčně v modlitbách za práci s dětmi. Na podzim se i přes velikou studijní 
či pracovní vytíženost některých z nás podařilo osobní setkání v Praze, kde 
jsme mohli sdílet aktuální stav na sborech v oblasti práce s dětmi a s doros-
tem a mluvit o tématech, která řešíme. Vyvstalo několik okruhů a cílů, které 
bychom rádi v následném roce uskutečnili.

Záleží nám na místech, kde je práce s dětmi a dorostem minimální nebo 
žádná. Jsou sbory, kde je dostatek služebníků, organizují se akce pro děti 
a dorost, ale někde je velikou výzvou pro všechny z nás, jak rozšířit 

•
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a obnovit tuto oblast služby. Jak podpořit třeba jen dílčí rodiny, služební-
ky, jak budovat další přátelství a aktivity, které by mohly být otevřenými 
dveřmi pro nově příchozí. Chceme být v písemném kontaktu s jednotlivý-
mi sbory. Společně pojďme hledat cesty a způsoby, jak přivádět nové děti, 
rodiny do našich společenství. 

Učíme děti o Bohu, Bibli, ale v rámci ECM nemáme žádnou společnou 
jednotnou koncepci. Chceme začít pracovat na vytvoření doporučeného 
seznamu témat a okruhů, které by se mohly na besídkách vyučovat, zařa-
zovat. 

Chceme poskytnout  a rozšiřovat „Zásobárnu nápadů“ pro práci besídek. 
(např. obrázky, rébusy, tvořivé náměty k biblickým lekcím).

K inspiraci zveřejníme předmětné lekce, které se dají dobře využít také při 
jakékoli mimosborové službě dětem. 

Oživit obsah webových stránek KPDD. (Nepodařilo se nám v uplynulém 
roce v této věci podniknout žádné zásadní kroky. Nevím, zda to bylo 
v našich silách a možnostech nebo zda jsme to pouze nepřijali jako jednu 
z priorit, ale neznamená to, že s tím nechceme nic dělat.)  

Pokusíme se více dostat do povědomí e-mailové adresy ecmdeti@seznam.
cz a ecmkomise@gmail.com, které byly vytvořeny pro snažší mezisboro-
vou a celocírkevní komunikaci v oblasti práce s dětmi. 

Opětovně zmapujeme stav služby dětem a dorostu na jednotlivých sborech. 

Pod záštitou KPDD byl v minulém roce v Protivíně organizován víkend 
pro dorost – Atleti v akci. Díky nasazení M.Šálkové a celého týmu se 
podařilo přizvat dorostence z celé republiky a více než 20 dorostenců spo-
lečně strávilo velmi dobrý čas. 

Rozhodli jsme se, že budeme organizovat Inspirativní sobotu pro pracov-
níky s dětmi a dorostem. Honosný název „Konference“ se nám zdál být 
zavádějící, ale nadále chceme vytvářet čas pro společné modlitby, sdílení, 
inspiraci a motivaci ke službě dětem v rámci celé ECM. První toto setkání 
se uskutečnilo v Jihlavě dne 30. 3. 2019. 

Opětovně se podílíme na organizaci kurzu S dětmi na cestě víry.  

Všude je práce s dětmi a dorostem závislá na ochotných srdcích a silách laic-

•
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kých dobrovolníků či sborových pracovníků, kteří se ve všem rodinném, pra-
covním, studijním  nasazení rozhodli oddělit kus života pro tuto službu. Jsme 
vděčni za každého, kdo se jakýmkoliv způsobem zapojí, podepře tuto službu 
povzbuzením či spoluprací. 

Bude velikou pomocí, pokud také z vašich řad vzejdou podněty, jak konkrétně 
může být KPDD pomocí jednotlivým služebníkům, kteří se na vašich sborech 
dětem a dorostu věnují. Uvědomujeme si potřebu týmové spolupráce na celo-
církevní úrovni. Potřebujeme jeden druhého, potřebujeme stát při sobě 
a vzájemně se podepřít zvláště tam, kde se nám nedostává. 

Jitka Buchtová

2.4 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Zprávu podal ústně bratr Richard Novák.

2.5 – Zpráva Komise pro liturgii
Komise se sešla v uplynulém konferenčním roce šestkrát. Připravovala k vydá-
ní texty přeložené z Book of Worship. Celá kniha se bude jmenovat “Kniha 
bohoslužeb, přeloženo podle Book of Worship”. Vedle vytištěné knihy a soubo-
ru pdf dostanou kazatelé k dispozici verzi ve Wordu, v několika souborech, aby 
z nich mohli přímo použít, co potřebují při přípravě bohoslužeb. Jako poslední 
kapitolu jsme zařadili slovník odborných termínů. V současné době kniha čeká 
na jazykovou korekturu. 

Komise pro liturgii naší a německé centrální konference připravily krátké video 
o tom, co je bohoslužba a jak může vypadat. Existuje v německé a anglické 
verzi a je k dispozici pro použití v církvi.

Jana Křížová

2.6 – Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podala ústně sestra Jana Daněčková.
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2.7 – Zpráva Komise pro sociální práci

Komise minulé období spolupracovala s RO ECM na vzniku nových stanov 
a struktury Diakonie ECM. Toto znění předloží Radě oblasti ke schválení. 

Zdeněk Brož

2.8 – Zpráva Komise pro Řád církve

Zprávu podal ústně bratr superintendent Petr Procházka.

2.9 – Informace za Institut vzdělávání

1. Institut vzdělávání v České oblasti ECM momentálně realizuje nebo se podí-
lí na realizaci studijních kurzů:

a) Studijní kurz pro laiky – modul A. Nový běh kurzu byl zahájen na podzim 
2017. V současné době studuje druhým rokem 7 bratří a sester z České oblasti, 
žádný student ze Slovenské oblasti. Absolventi tříletého kurzu získávají základ-
ní penzum teologických vědomostí k tomu, aby mohli vést bohoslužby, kázat, 
případně vést domácí skupinku, dorost, mládež, vyučovat děti a při té pří-
ležitosti vykonávat pastoraci.). V kurzu vyučují: Pavel Procházka, Š. Rendoš, 
I. Procházková, F. Jandovský, Petr Procházka a J. Daněčková.

b) Studijní kurz pro laiky – modul B, který navazuje na modul A momentál-
ně neprobíhá. Plánujeme ho otevřít ve školním roce 2020-2021. 

c) V Jednotném lektorátu momentálně studují v České oblasti dvě studentky 
a dva studenti.

d) S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém 
prostředí. Dvouletý kurz připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR, 
koordinátorem celého kurzu je P. Wittner (Plzeň 1). Třetí běh kurzu byl zahájen 
letos v únoru, z naší církve kurz studují dvě studentky. V kurzu vyučují z naší 
církve: J. Buchtová, J. Červeňák J. Daněčková. F. Gärtner, I. Procházková.

Všechny kurzy kombinují kontaktní výuku (celodenní nebo víkendové seminá-
ře) s distanční výukou přes webový portál moodle (http://moodle.umc.sk/ 
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a http://www.sdetminaceste.cz/). Webový portál a správu kurzů mají na starosti 
Ivana Procházková a Dominik Procházka (moduly A a B), Pavel Wittner 
(S dětmi na cestě víry). 

2. Od poslední výroční konference (2018) ČO převzala celoživotní vzdělávání 
pracovníků ECM v české oblasti. Systém zůstává obdobný, jedinou novinkou 
je snaha tematicky propojit CŽV s tématem Studijního týdne a přizvat do vzdě-
lávání také zaměstnance středisek diakonie. CŽV by se tak mohlo stát jedním 
z nástrojů, jak rozvíjet služebné společenství v rámci naší oblasti.

3. Institut vzdělávání v České oblasti ECM připravuje a realizuje příležitostně 
přednášky a semináře pro pravidelná setkávání kazatelů, studijní den pro laic-
ké, lokální a ordinované kazatele. Na podzim 2018 to byl celodenní seminář 
k tématu manželství, který vedli: psycholožka a manželská terapeutka PhDr. 
Alice Derflová, z našich řad Zdeněk Eberle a Ivana Procházková. Na sbory 
trvá nabídka přednášek a seminářů k tématu slavení a porozumění Večeři Páně 
v naší metodistické tradici. 

Na podzim v roce 2018 se opět konal Studijní týden ECM (dříve Jarní škola) 
ve Vranově u Brna, jeho tématem byla tentokrát katecheze. Hlavním hostem 
byli MgA. Martin Hak, herec a vypravěč a ThDr. Tomáš Cyril Havel, kněz 
(ŘKC), autor a překladatel prací z náboženské pedagogiky a předseda Společ-
nosti pedagogiky Franze Ketta. Vedle nich přispěli do programu přednáškami 
a semináři Mark Hicks a Ivana Procházková.

4. Institut vzdělávání spolupracuje s podobnými institucemi naší církve 
v zahraničí. Ivana Procházková je členkou Governing Board of The Metho-
dist e-Academy a členkou pracovní skupiny Methodist Related Theological 
Schools in Europe (MTSE). V loňském roce se uskutečnilo v létě setkání na 
Roehampton University v Londýně. Pro naše studenty se nově otevírá nabídka 
krátkodobých stáží na metodistických teologických učilištích, příp. i delších 
studijních pobytů tamtéž.

Ivana Procházková

 2.10 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Akademickým rokem 2018/19 vstupujeme již do devátého roku od založení 
Metodistického semináře. Ani v letošním roce seminář neztratil nic ze své jedi-
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nečnosti týkající se různorodosti zastoupených denominací. Počet ubytovaných 
studentů v ZS bylo 22 a v LS 21 studentů. 

Od 8. 10. jsme se začali pravidelně scházet k ranním modlitebním setkáním 
(pondělí až pátek od 7:00). Oficiálně jsme zahájili akademický rok 17. 10. spo-
lečnou večeří a po ní jsme se s pomocí seznamovací hry navzájem představili 
a o každém se tak dozvěděli něco zajímavého. V letošním akademickém roce 
máme šest nových studentů.

Samozřejmostí jsou společné snídaně pořádané alespoň jednou měsíčně. Opět 
jsme na semináři rozsvítili vánoční stromeček, na který jsme při jednom spo-
lečném večerním setkání vyrobili perníčkové ozdoby. Moc se povedly 
a stromeček vypadal úžasně. A samozřejmě pod ním každý ze studentů našel 
dáreček. Adventní dobou nás provedl studenty vyrobený adventní kalendář 
s biblickými verši na každý den. 

Studenti se samozřejmě scházejí i při jiných příležitostech – grilování, desko-
hraní... V tuto chvíli putujeme postní dobou, ve které jsme naše ranní modliteb-
ní setkávání rozšířili i o společné večerní čtení (neděle až čtvrtek od 21:30) 
s krátkým společným povídáním o přečteném textu. I vzhledem k večerní hodi-
ně se nás pravidelně sejde 6 až 10. Na zakončení školního roku ještě plánuji 
společný výlet s opékáním špekáčků. Tak snad se podaří. 

Při psaní této zprávy si uvědomuji, jak je toto místo důležité a má svůj význam 
právě v dnešní době. Prosím, nezapomínejte ve svých modlitbách na Metodis-
tický seminář.

Bohumil Opočenský

2.11.1 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

V loňském roce se stalo více věcí, které nás naplňují nadějí na poli mladých. 
Máme radost, že se na některých místech práce s mládeží rozjíždí. V červnu 
jsme udělali setkání delegátů AMM a snažili se pozvat zástupce ze všech sbo-
rů. Přijelo několik delegátů, kteří se účastnili poprvé. Na setkání přijal pozvání 
bratr superintendent Petr Procházka. Sdíleli jsme se a povzbudili do služby 
mladým na sborech. Dále jsme se sešli v prosinci 2018 a březnu 2019. Na obou 
setkáních jsme se také věnovali cílům práce s mládeží, jak je přijala OK. Jako 
přílohu přikládám hlas mladých, který cíle komentuje z pohledu mládežníků.
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Na Poušti jsme prožili velmi dobrý čas. Opět přijeli nějací noví mládežníci. 
Kapacita byla naplněná. Po celou dobu byli s námi Petr a Ivana Procházkovi. 
Bylo velmi prospěšné, že se mládežníci osobně s bratrem superintendentem 
seznámili. V loňském roce jsme opět uspořádali přípravný týden na Poušti 
zvaný Spoušť. Bylo nás tam méně než v uplynulých letech a zvažujeme, co dál. 
Pro letošní rok jsme zvolili jiný model přípravy. Dali jsme dohromady příprav-
ný tým, který má organizačně na starosti Miriam Vojtová. Spoušť letos dělat 
nebudeme.

Konference mládeže proběhla v říjnu v Praze a myslím, že byla velmi povede-
ná. Organizační tým zvládl všechny nástrahy a zaslouží si velký dík. Zazněly 
silné výzvy a odjížděli jsme domů povzbuzeni. Myslím, že pro mladé mají 
takové akce velký význam.

Stále platí, že bychom rádi, aby se pro koordinaci služby mladým v ECM 
vyčlenil alespoň na poloviční úvazek uvolněný pracovník. Jsme rádi, že se 
uplynulá OK věnovala problému služby mladým lidem.

Na konci září jsme podnikli cestu s pomocí do Moldavska. Pod hlavičkou 
AMM nás 6 vyrazilo na 10 dní pracovat a pomoci tak místnímu sboru. Zateplo-
vali jsme sborovou budovu polystyrenem, na který jsme přivezli peníze 
a přitom jsme se více seznámili s místními lidmi a kulturou. Jsem rád, že jsme 
tuto cestu uspořádali a byli schopní přiložit ruku k dílu.

Milan Mrázek

2.11.2 – Příloha zprávy za Alianci metodistické mládeže – Hlas 
mladých k cílům práce s mládeží

1.  Budovat zdravé sbory, kde jsou zastoupeny všechny generace a vzá-
jemně se o sebe starají

Chceme, aby nás někdo vedl!
Potřebujeme někoho, komu se můžeme bezpečné svěřit, bez strachu 
z odsouzení
Mladým lidem chybí pastýři 

•
•

•
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Pozn.: Vybízíme členy sboru, aby navštěvovali pravidelně mládež. Přirozeným 
kontaktem mezi mládežníky a členy sboru se budou vytvářet autentické vztahy 
a základ pro budoucí pastýřství. Vybízíme vedoucí mládeže, aby aktivně zvali 
členy sboru na mládež a vyvíjeli další aktivity k propojování generací. Posled-
ně vybízíme kazatele, aby pravidelně navštěvovali mládež (aspoň jednou za 
2 měsíce). 

Chceme se podílet na nedělních bohoslužbách!

Pozn.: Jednou za čas (např. jednou za půl roku) chceme mít jako mládež na 
starosti celé shromáždění - vedení, chvály, liturgii i slovo. Věříme, že se nám 
tím podaří propojit generace ve sboru a posloužit všem členům. Nechceme se 
předvádět, ale chceme být součástí. 

Chceme být bráni vážně a být součástí vedení!
Chceme zastoupení vedoucího mládeže v nominačním výboru
Chceme mít zástupce mladých v radě oblasti

Pozn.: nemusí mít hlasovací právo, jen chceme zastupovat hlas mladých a být 
v obraze. 

2.  Křesťanské rodiny, které budou pevně zakotveny v Kristu a církvi.

Stoprocentně podporujeme. 

Pozn.: Obzvlášť nás zaujala poslední věta v komentáři o pomluvách ve sbo-
rech. Shodli jsme se, že jsme jako děti vyrůstající v křesťanském prostředí 
byly svědky jedovatých pomluv, které formovaly náš pohled na vedení církve 
i na církev samotnou. Jako vedoucí mládeží chceme dělat vše pro to, abychom 
takové pomluvy sami nešířili a vystoupili proti pomluvám, které uslyšíme. 
Chceme chránit vedení církve a budovat pozitivní obraz o vedení ECM 
u našich mládežníků. 

3.  Vedení a formace dětí, dorostu a mládeže. 

Propojení vedoucích mládeže a rodiče

Jako vedoucí mládeže se shodneme, že nechceme nahradit funkci rodičů, nao-
pak chceme spojit veškeré síly ve vedení mládežníků ke Kristu. POTŘEBU-
JEME veškerou rodičovskou podporu, které se nám může dostat. Prakticky se 

•

•
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nám osvědčily něco jako mládežnické/dorostenecké rodičáky (setkání vedení 
mládeže s rodiči), kde jsme se mohli otevřeně sdílet o bojích a pomoci si 
v jejich řešení. 

4.  Budovat přátelské vztahy mezi mladými lidmi.

S bodem 4 opět souhlasíme a myslíme si, že se nám jako AMM i daří podnikat 
konkrétní kroky (pouště, konference atd.). Pořád nás ale trápí tyto body: 

Neexistující akce pro mladé dospělé

V ECM mládeži je mnoho mládežníků ve věku 21-30, kteří jsou na všech 
metodistických akcích stavěni do role vedoucích a nemají akci, která by byla 
dělaná přímo pro ně, kde by mohli načerpat, budovat vztahy mezi sebou a kam 
by mohli zvát se nevěřící přátelé. 

Nefungující mládeže v některých městech

Naším přáním je, aby mládežníci ze sborů, kde není mládež aktivní, byli 
povzbuzování svými rodiči a vedoucími k účasti na mládežnických akcích 
AMM. 

5.  Metodistická identita. 

Trend bezcírkevního křesťanství

Určitě chceme podpořit zapojování mladých křesťanů do církví a sborů. 
Vnímáme problém konzumního křesťanství mezi mládežníky zvlášť v období 
nástupu na vysokou školu. 

“Zatraktivnit” metodistické sbory ve studentských městech

Zároveň ale vnímáme, že v největších studentských městech (Brno a Praha) 
nejsou “dostatečně atraktivní” sbory, u kterých by mladí metodističtí studenti 
vůbec zvažovali, že se do nich chtějí plně zapojit. K atraktivitě by určitě velmi 
přispěla aplikace podnětů z ostatních bodů jako například mládežnické boho-
služby. Určitě je i na místě, aby se samo vedení sborů zamýšlelo nad nově 
přistěhovalými studenty a aktivně je oslovovalo k návštěvě sboru. 

•

•

•

•



66     OK  6. �. 2019  Praha 2

6.  Vést ke svobodě, angažovanosti a službě druhým.

Naprosto souhlasíme.

2.12 – Zpráva Nominačního výboru

Komise a výbory jsou zvoleny do roku 2020. 

V Komisi pro sociální práci je členem ředitel Diakonie z titulu své funkce; je 
tedy třeba nahradit jméno Ingrid Hrubé současným ředitelem Diakonie, kterým 
je Martin Kukla.

Jana Křížová

3.1 – Zpráva za farnost Brno

Aktivity uvnitř sboru:

Pravidelně probíhaly nedělní bohoslužby, jednou měsíčně s vysluhováním 
Večeře Páně, kterých se kromě členů brněnské farnosti ECM účastnili také hos-
té a přátelé sboru. Podle potřeby se na organizaci a vedení bohoslužeb podíleli 
také laičtí členové sboru.

Jednou týdně se konala biblická skupinka pro dospělé (s výjimkou letních 
prázdnin), která byla tradičně zaměřená především na společné studium bib-
lických textů. Nepravidelně probíhaly rovněž biblické skupinky pro mládež. 
Jedna skupinka náctiletých se setkávala spíše v první polovině roku 2018, 
od podzimu se pak, bohužel, četnost jejích schůzek pro vytíženost mladých 
účastníků jinými aktivitami přiblížila k nule. Současně od podzimu začala 
probíhat druhá skupinka, s jinými účastníky.

Staršovstvo se v loňském roce scházelo nepravidelně, podle potřeby. Pokud to 
bylo možné, byly některé otázky týkající se organizace sboru řešeny operativ-
ně, např. při krátkých setkáních po bohoslužbě.
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Aktivity vně sboru:

V červenci 2018 se opět konala tradiční Prázdninová biblická škola (VBS) 
připravená našimi přáteli z USA. S ohledem naše možnosti byl loňský oficiální 
program pro veřejnost pouze dopolední. Jedno odpoledne jsme pak věnovali 
společnému výletu do blízkého okolí (Brněnská přehrada, hrad Veveří).

V květnu jsme se spolu s našimi sourozenci v Kristu z římskokatolické farnosti 
Brno-Bystrc zapojili do Noci kostelů (místo, kde se scházíme, tzv. Archa, 
je v majetku Římskokatolické církve). Program, do něhož se zapojili ještě také 
přátelé z Církve bratrské, byl založen na možnosti popovídání si u kávy a na 
krátkých kulturních vstupech (hudební produkce a mluvené slovo). Přestože 
tato akce měla dobrý ohlas a panuje přesvědčení, že by bylo dobré ji zopako-
vat, letos se toto opakování nepodařilo organizačně zajistit (neboť naši římsko-
katoličtí přátelé, bez nichž se tato akce v Bystrci neobejde, jsou také přeza-
městnaní dalšími aktivitami). Doufáme ale, že s roční přestávkou na loňský 
počin opět navážeme.

Na letnice a na svátek Díkůvzdání jsme měli možnost zúčastnit se společné 
bohoslužby (a dalšího programu) u našich bratří a sester z farnosti ECM 
v Mikulově. Jsme vděčni za každou takovou příležitost vzájemně se sdílet 
s našimi sourozenci v Kristu z mikulovské farnosti.

V listopadu jsme připravili přednášku pro veřejnost na téma „Lidé a zemětřese-
ní – zemětřesení a lidé“. 

Podle svých možností se členové sboru zapojují do ekumenických aktivit 
v Brně. Někteří členové se dlouhodobě aktivně podílí také na činnostech pro-
jektu Cesta do Emaus a hnutí Modlitby matek, které působí po celém světě 
a zasahují přes hranice denominací.

Plány a cíle sboru:

V letošním roce se snažíme pokračovat v dosavadních aktivitách a současně 
hledáme i nové možnosti, jak bychom mohli s našimi omezenými silami 
(s ohledem na malý počet členů a na jejich pracovní a rodinné vytížení) být 
přínosem pro své okolí. 

Josef Havíř
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3.2.1 – Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo

Sbor Jihlava:

1. Interní sborové aktivity:

pravidelné:
nedělní bohoslužby – 1x týdně
modlitební setkání – 1x týdně
setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
setkání mládeže – 1x týdně
setkání RR – 1x týdně
nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
odpoledne chval – 1x 6 týdnů
setkání mužů – 1x14 dní
setkání služebníků – 1x 2(3) měsíce
setkání staršovstva – 1 x 14 dní

nepravidelné (jednorázové):
sborová dovolená
duchovní obnova žen
duchovní obnova mužů
silvestrovské setkání  
alianční modlitební setkání 
přednáška v kostelíku Sv.Ducha 

2. Aktivity vně sboru určené všem:

setkání účastníků Fusion – 1x týdně
English camp pro mladé
letní tábor RR
dětský letní tábor
kurzy angličtiny pro děti a pro dospělé na faře -1 x týdně
příměstský velikonoční tábor
odpolední vánoční a velikonoční bohoslužba v kostelíku Sv.Ducha
dětský klub Klubík – 1x týdně
setkání dětí – Royal Rangers – 1x týdně
vycházky KPP (Klubu přátel pohybu – aktivní nejen senioři - nejsou všich-
ni členové společenství) – 2x měsíčně

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
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3. Plány a cíle sboru

Jít hledat ztracené a pomoci jim najít záchranu. Budovat vztahy skrze vše, co 
děláme. Přijímat ztracené a přivést je ke Kristu. 

1. vytrvat ve směru otevřenosti pro lidi (Fusion, naše bohoslužby, kurzy anglič-
tiny, vycházky KPP, kostelík Sv.Ducha: nedělní bohoslužby 2x o prázninách, 
velikonoční bohoslužba, vánoční bohoslužba…)

2. Budovat rodiny, zdravá manželství (manželské večery)

3. Mládež - chceme se věnovat mládežníkům, kteří vyrostli u nás ve sboru 
i těm, kteří chodí na mládež zvenku

4. Propojení sboru - budování vztahů navzájem (kavárna, zvaní na oběd, sboro-
vá dovolená, velikonoční vycházka…)

5. „Nový kostel ECM pro Jihlavu“

Pro další období do příští OK se budou výše uvedené aktivity konat ve stejném 
rozsahu. Služba lektorů angličtiny byla a je velkým přínosem a obohacením 
pro náš sbor. Musíme stále dělat určitá technická opatření na přenos začátku 
shromáždění a úvodních chval do suterénu pro další účastníky bohoslužby, 
kteří se buď opozdili nebo se nevejdou do modlitebny. Proto jsme před časem 
vyhlásili projekt „Nový kostel pro Jihlavu“. Přijali jsme za své, že trvá čas, 
abychom se víc otvírali lidem vně sboru. 

Sbor Znojmo

Pravidelnou týdenní aktivitou jsou nedělní bohoslužby v 16 h. Účastní se jich 
průměrně 7 lidí. Malá modlitebna je součástí bytu v Chelčického ulici. Náhod-
ný kolemjdoucí ani netuší, že se zde scházejí křesťané. Do Znojma dojíždí tři-
krát za měsíc sestra kazatelka Jana Daněčková z Brna a jednou za měsíc bratr 
kazatel Milan Mrázek nebo někdo jiný z Jihlavy. Duchovní situace je v tomto 
malém sboru po mnoho let stále stejná. Společenství neroste a má spíše „udržo-
vací“ charakter. Mládež jezdí na setkání mládeže do mikulovského sboru. 
Ve Znojmě chybí bratr (sestra), který by měl na srdci rozvoj tohoto spole-
čenství. Organizovat rozvoj znojemského společenství na dálku z Jihlavy je 
komplikovaná záležitost a ani na to nemáme kapacitu. 

Josef Thál
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3.2.2 – Příloha zprávy za farnost Jihlava a sbor Znojmo 
– Nový kostel pro Jihlavu

Staršovstvo ECM Jihlava se prostřednictvím svého delegáta bratra Josefa 
Thála obrací na Oblastní konferenci 2019: 

Vyhlásili jsme před časem s pokorou a bázní před Bohem nový projekt a vizi 
do budoucna „Nový kostel pro Jihlavu“ (dále jen NKJ). Chceme, aby plénum 
Oblastní konference rozhodlo o našem projektu NKJ v tom smyslu, aby česká 
ECM udělila tomuto projektu vysokou prioritu. 

Jsme si plně a reálně vědomi toho, že projekt NKJ je nad naše sborové finanční 
možnosti. Ale vyvíjíme maximální úsilí, abychom získávali finance na stavbu 
nového kostela v Jihlavě. Už jsme podnikli první kroky a vyhlásili jsme sbírku 
na nový kostel. Založili jsme zvláštní účet: 2000955316/2010.  

K 1. 1. 2019 bylo na NKJ vybráno 786 115,- Kč. Dalších 600 000,- máme 
přislíbeno z našeho partnerského sboru v USA. Pořád je to ale málo ve srov-
nání s odhadovanými náklady. Byli bychom moc rádi, kdybychom měli i širší 
podporu celé církve. Proto přinášíme tuto potřebu jménem jihlavské farnosti na 
oblastní konferenci. Mohl by se třeba založit Fond na NKJ. Volné finanční pro-
středky, výnosy a finance z případného prodeje nemovitostí atd. by se ukládaly 
do tohoto fondu. Žel zatím NKJ je ve stavu zrodu a nemůžeme uvádět nějaké 
konkrétní podrobnosti a nelze naplno rozjet fundraising. Existuje více alterna-
tiv pro NKJ. Pokud by se jednalo o rekonstrukci nebo novou stavbu, pak by se 
investice podle opravdu hrubých odhadů pohybovala v rozmezí 20-30 miliónů 
Kč. Naše dosavadní farní budova by se mohla prodat a finance z tohoto prodeje 
by se mohly investovat do NKJ. Odhad ceny naší fary je 5-6 miliónů Kč. Nebo 
by se naše fara mohla rekonstruovat na bytové jednotky a byl by z ní trvalý 
příjem z nájmů, který by částečně splácel dlouhodobě tuto investici. Vše je 
otevřené a hledejme společně tu nejlepší možnost.

Zdůvodnění: 

Minimálně 10 let se potýkáme s nedostatkem prostor pro naše aktivity. Rodin-
ný dům, kde se více než 40 let scházíme, jsme dostali za minulého režimu 
náhradou za faru s velkou zahradou. Myslíme si, že někteří potenciální noví 
návštěvníci našeho sboru mají určité zábrany vstoupit do vilky v zahradě vcho-
dem, který ani není vidět z ulice. Farní budova je využita pro sborové aktivity 
téměř na 100 procent od sklepních prostor až po podkrovní kazatelský byt.
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V Jihlavě moderní sakrální stavba chybí a mohla by být i zajímavou architek-
tonickou dominantou, která bude sloužit obyvatelům Jihlavy. Poslední kostel 
byl v Jihlavě postaven v roce 1878 (dnes patří ČCE). NKJ bude víceúčelo-
vou komunitní budovou. Měla by obsáhnout aktivity jako mateřské centrum, 
školka, volnočasové aktivity pro mladé, setkávání seniorů, atd.  Budou to dobře 
investované finanční prostředky do budoucnosti naší farnosti a církve. Budeme 
velmi vděčni za jakoukoliv finanční a duchovní podporu.

3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

V průběhu celého roku se členové a přátelé sboru scházeli pravidelně na 
nedělních bohoslužbách. Pevnou a tradiční součástí sborových aktivit jsou ve 
všedních dnech týdne pravidelná setkávání domácích skupinek. Vždy jednou 
týdně, v neděli, probíhají také večerní modlitební setkání. 

Zhruba jedenkrát za měsíc se koná setkání v litoměřickém domově důchodců, 
kde v současnosti přebývá jedna sestra z našeho sboru. Setkáním je přítomen 
kazatel a je při nich vysluhována Večeře Páně.

Rovněž mládež se pravidelně setkává a je otevřená ekumenické spolupráci 
v rámci města. 

Mládežnická kapela ve své službě a hudební dovednosti roste a významně obo-
hacuje zejména nedělní bohoslužby. Služba obdarovaných a zdatných hudební-
ků je pro nás požehnáním a potěšením.

V roce 2018 jsme byli připraveni, že v případě schválení registrace křesťanské 
základní školy bude zapotřebí provést úpravy prostor sborového domu pro ten-
to účel. Po opakovaném zamítnutí je v současné době na Ministerstvo školství 
podána již třetí žádost o registraci.

Mezi ekumenické akce můžeme řadit i několik regionálních večerů chval, které 
měly hojnou návštěvnost.

Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici dobře a účinně pokračuje. Několik lidí 
díky tomu již mohlo vydat svůj život Ježíši Kristu. Propuštěni na svobodu 
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– z vazby i z výkonu trestu – už byli tři, z nichž jeden muž se účastní života 
našeho sboru. Další sestře v Kristu se blíží termín propuštění v roce 2019.

Kazateli Zdeňku Brožovi byl v roce 2018 zvýšen jeho úvazek kaplana v lito-
měřické vazební věznici, což odráží důležitost této služby a podporu ze strany 
vedení věznice.

Mateřská škola Klubíčko i v roce 2018 fungovala s dostatečným počtem 
zapsaných dětí. Vidíme jako důležité, aby ve školce pracovaly učitelky, které 
patří Kristu. Rodiče některých dětí nejsou křesťany, a proto je důraz kladen na 
budování a prohlubování vztahů s nimi.

Také Mateřské centrum Klubíčko v prvním podlaží stále navštěvují maminky 
s dětmi. Hledáme další nasměrování pro rozvoj této služby.

Tyto aktivity zajišťují, že prostory našeho sborového domu jsou využity různý-
mi způsoby a pro účely různých služeb prakticky od pondělí do neděle.

O letních prázdninách navštívila náš sbor již pojedenácté skupina softbalových 
trenérů z USA, aby zde vedli softbalový kemp. Návaznou službou je pak celo-
roční softbalový kroužek pro děti. 

V polovině ledna 2019 jsme po delší odmlce zahájili nový cyklus Kurzů Alfa. 
Pravidelně se zúčastňuje 5 lidí, z nichž dva jsou z řad našeho sboru. 

V roce 2018 jsme se už počtvrté zapojili do akce Noc kostelů. Je to pro nás pří-
ležitost kontaktovat a oslovit lidi, kteří by zřejmě na běžnou bohoslužbu sami 
nezavítali. Náš sborový dům při této příležitosti pokaždé navštíví desítky lidí, 
z nichž někteří se zajímají o ECM a její historii nebo nám kladou otázky ohled-
ně křesťanství a poznání Boha.

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov a sbor Valtice

V našich sborech jsme měli v uplynulém roce pravidelné nedělní bohoslužby 
v Mikulově i Valticích. 10x byla společná bohoslužba pro oba sbory v Mikulo-
vě, několikrát s obědem a společným posezením.

Děti měly pravidelně besídku, a to ve dvou třídách - mladší a starší, v obou 
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sborech. O Vánocích účinkovaly ve společném představení. Pro oba sbory 
společný dorost měl týdenní setkání. Od září se schází pravidelně čtrnáctidenně 
mládež .

V obou sborech se schází domácí skupinky. V Mikulově 2, jedna v Březí 
u Mikulova, ve Valticích, v Lednici. Modlitební hodina je společná: první 
neděli v měsíci ve Valticích, ostatní neděle v Mikulově i ve Valticích. Večeře 
Páně byla vysluhována v obou sborech dvakrát měsíčně a pravidelně také při 
domácích bohoslužbách. Staršovstvo zasedalo čtyřikrát.

V březnu se z Mikulova vysílala rozhlasová bohoslužba a v září televizní 
medailon sboru.

V rámci sborového dne o Letnicích jsme měli společné bohoslužby s jihlav-
ským, brněnským a znojemským sborem. O Díkůvzdání nám posloužil tým 
trnavského sboru ECM s bratrem Lubošem Tagajem. Spolu s nimi jsme měli 
večerní shromáždění v Mikulově.

S pozváním veřejnosti proběhlo:

Evangelizace na náměstí s chválící skupinou návštěvy z Trnavy.
Noc kostelů s výstavou fotografií členů sboru s glosami k osobnímu vztahu 
k Bibli, pod názvem Bible mluví.
Ve Valticích přidali čtení z Bible na náměstí.
Ve Valticích probíhaly měsíčně Tvořivé dílničky pro dospělé i děti a občas-
ně i Večery chval, Čajový dýchánek pro naše ženy a jejich známé.
V září se uskutečnila i týdenní prodejní burza: Co pěkného zbylo po 
dětech.
V jarním období proběhla série vyučování „ Hledání“ ve třech lekcích a na 
podzim „ Základy křesťanství“ v sedmi lekcích.
Už tradiční byl adventní koncert s gospelovým sborem BGQ a rukodělnou 
burzou s výrobky členů sborů. Dobrý výtěžek byl určen na službu opuš-
těným dětem v rumunské Cluj-Napoca (spojenou se službou rumunské 
metodistické církve)
Podařila se i tříměsíční výstava „ Bible mluví“ v mikulovské městské 
knihovně.
Valtický sbor zve veřejnost na bohoslužby i následně dopoledne otevřenou 
kavárnu s vynikající kávou a pohoštěním, každou neděli.

•
•

•
•

•

•

•

•

•
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Plány sboru: 

I letos nadále finančně podporovat zahraniční i domácí misii.
Podpořit úsilí duchovního růstu služebníků sboru formou sborové školy 
podle vzoru projektu History Makers.
Plánujeme pětidenní sborový příměstský tábor pro naše i ostatní děti, 
misijně zaměřený. Plánujeme podzimní evangelizaci podpořenou návště-
vou hudebníků.
Opět Adventní koncert, sborový den na Letnice s návštěvou. 
A zveme co nejvíce veřejnost, formou letáků do schránky a na sociálních 
sítích.

Miroslava Kameníková

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský 
Týn

Sbor Lochotín

Ve sboru na Lochotíně se scházíme pravidelně každou neděli k dopoledním 
bohoslužbám, kde zároveň probíhají dětské besídky rozdělené do několika 
věkových kategorií. První neděli v měsíci při bohoslužbách vysluhována Veče-
ře Páně. Po nedělní bohoslužbě je účastníkům nabídnuta možnost přímluvné 
modlitby staršovstva za osobní záležitosti. Účastníci se mohou také setkat 
a sdílet v čajovně s nabídkou malého občerstvení. Ve sboru se při středečních 
biblických hodinách studuje biblický text; nad kterým se také sdílíme. Je zde 
také každý týden vysluhována Večeře Páně. Dalšími setkáními zaměřený-
mi dovnitř společenství jsou: křestní přípravka pro děti i dospělé, kafé 55+, 
Teenage club, mládež, Biblická za_stavení, čtení bible v angličtině, modlitební 
hodina v neděli večer, jednou za měsíc modlitební staršovstva, staršovstvo 
a vedoucí domácích skupinek. Podle potřeby se setkávají také farní výbory. 
Na schůzích staršovstva řešíme jednak pravidelné provozní záležitosti a jednak 
události, které jsou svojí povahou mimořádné, jednorázové; včetně přípravy 
bohoslužeb a plánování akcí, vyhodnocování proběhlých akcí a sdílení nad 
situací farnosti. Informace o jednání podáváme pravidelně prostřednictvím 
informačního bulletinu Polnice, který mimo jiné obsahuje aktuální informace 
k dění ve sboru a příležitostně i inspirativní články. V průběhu roku také pro-

•
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běhne několik rodinných bohoslužeb, do kterých jsou aktivně zapojené děti, 
včetně dětské chválící skupinky. Chvály při nedělních bohoslužbách a jiných 
setkáních zajišťují hudebně obdarovaní jednotlivci, menší chválící skupinky 
(mužů i žen) a mládežnická skupinka Honoré. Pravidelně se setkává 8 skupinek 
(v domácnostech nebo ve sborových prostorech). Do sborových služeb je zapo-
jená velká část členů sboru. Někteří však nesou břemeno více služeb najednou.

Misijní působení sboru zahrnuje činnost mateřského centra Slovíčko během 
úterního a čtvrtečního dopoledne a akce, které v průběhu roku centrum pořádá 
pro rodiny; školičky rodinného typu pro předškolní děti se vzdělávacím pro-
gramem v průběhu pracovních dní týdne; akcí Teenage klubu, mládeže, týmu 
mobilní misie, nedělních večerních biblických za_stavení (1x 14 dní); také 
kurz základů křesťanství „Pozvání k naději“ v 10 lekcích s diskusí; sborový 
pobyt na Poušti, který je otevřený našim přátelům a blízkým; prázdninový 
pobyt rodin a dětí přátel sboru; zapojení do přípravy Kings campu; táborového 
pobytu Kvítku; včetně setkání a aktivit seniorek Kafe 55+. Misijním působe-
ním jsou i každoroční nízkoprahová a kontaktní setkání během Evropského dne 
sousedů, Noci kostelů, adventních a velikonočních setkání a bohoslužeb. V let-
ních měsících pak konáme venkovní bohoslužby na sborové zahradě v bližším 
kontaktu s okolní Boleveckou návsí.

Součástí plánování budoucnosti je i podpora aktivního zapojení mládeže do 
života sboru (nabídka bohoslužeb 2-4x ročně v režii mládeže). Dále soustav-
nější zdůrazňování skutečnosti, že na každém členu sboru záleží a služba 
každého z nás je zásadní pro naplňování našeho křesťanského poslání. Chceme 
posílit projevy vděčnosti sborovým služebníkům a dárcům. Chceme hledat 
možnosti, jak zvětšit účast členů na spolurozhodování o dění ve sboru.

Sbor Horšovský Týn

V horšovskotýnském sboru probíhaly v loňském roce pravidelné nedělní dopo-
lední bohoslužby včetně dětské besídky. Po bohoslužbách se konal společný 
oběd, který pro nás připravila Růženka Taubenhanslová. Vždy druhou neděli 
v měsíci se vysluhovala večeře Páně farářem Pavlem Kuchynkou. Nedělní 
program pro děti a mládež připravovali Vladislava Taubenhanslová, Milan 
Taubenhansl. Kreativní podobu tohoto programu zajišťovala cca 1x měsíčně 
Štěpánka Kuchynková a s hudbou děti seznamovala Maruška Kuchynková. 
Ve středu večer se konaly biblické hodiny s výkladem biblických textů 
a následným sdílením a modlitbami. Páteční odpoledne bylo věnováno dět-
ské smíšené skupince (3-4 děti). Téma setkání reflektovalo aktuální potřeby 
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a zájmy dětí z různých oblastí – kreativní činnost (výroba z keramiky, papíru, 
mýdla atd.), vaření, kulturní zážitky (např. festival United ve Vsetíně), spole-
čenské hry.

Děti se také dobrovolně zapojily do přípravy akcí pro veřejnost (např. pohád-
kový les, který navštívilo přes 1000 dětí s rodiči). Mezi nabídku programů 
s misijním rozměrem patřil také kurz základů křesťanství „Pozvání k naději“, 
který v 10 večerech nahradil pravidelné biblické hodiny.

Na podzim proběhl společný víkend obou sborů farnosti, který pomohl utužit 
naše vzájemně narušené vztahy. Děkujeme velmi za službu slovem Pavlu 
Kuchynkovi, Radimu Škaloudovi, manželům Pavelkovým, Tomáši Doksan-
skému, kteří do Horšovského Týna dojíždí i s členy rodiny, což je povzbuzující 
a velmi posilující. Dík patří i členům mládežnické chválící skupiny Honoré, 
kteří přijíždějí a 1x měsíčně vypomáhají při zajištění služby chval při nedělních 
bohoslužbách.

Do budoucna chceme rozpoznávat přirozené příležitosti ke sdílení naděje 
evangelia mezi účastnicemi setkání rodinného centra Myška Lola, které působí 
v prostorách, kde v Horšovském Týně konáme bohoslužby a biblické hodiny. 
Chceme pokračovat v osobním sdílení naděje evangelia mezi známými 
a přáteli žijícími v Horšovském Týně a okolí. V jarním a letním období chceme 
uskutečnit několik modlitebních procházek.

Vladislava Taubenhanslová

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Maranatha

Život sboru:

Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha ) se konaly pravidelné bohoslužby, dětské 
besídky a shromáždění, biblické hodiny, domácí skupinky a skupinky mládeže. 
Pravidelně byla vysluhována Večeře Páně a scházelo se staršovstvo.

Téměř nezávisle také již dlouhodobě fungují při farnosti tři střediska křesťan-
ské pomoci: SKP Plzeň, POINT 14 a SKP Duha. Již druhým rokem jsme 
využili také spolupráci s taneční skupinou Paprsek. Svou účastí a tancem se 
podíleli a doprovázeli některé naše akce (vánoční rodinné bohoslužby a další). 
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Dále rozvíjíme spolupráci s rusko-jazyčným sborem Agapé-Plzeň, který se 
schází v našich prostorách po našich bohoslužbách v neděli. V r. 2018 jsme 
tak společně prožívali některé aktivity jako díkůvzdání, brigády a mládežnický 
klub.

Již druhým rokem jsme garanty a partnery projektu DOMA, v rámci kterého se 
uskutečnilo mnoho setkání, besed, tvoření. 

Na podzim 2018 jsme začali organizovat filmové večery s Petrem Vaďurou.

V průběhu roku 2018 jsme se snažili posílit vztahy jednotlivých členů mezi 
sebou a vzájemné poznávání a to pomocí sborových výjezdů, oddělených 
setkání pro sestry a pro bratry všech generací.

Starší sboru se scházeli pravidelně 1x měsíčně k organizačním záležitostem 
a 1x měsíčně k modlitbám za sbor, farnost, město a okolí a vůbec vše a všech-
ny, kteří o modlitby požádali.

Během roku se také staršovstvo modlilo a dořešilo úkol daný  farní konferencí 
z dubna 2018, který se týkal obnovené služby jednoho ze starších sboru.  

Chtěl bych také poděkovat za vytrvalou a trpělivou službu našeho faráře br. 
Filipa Jandovského, který vždy obětavě a s úsměvem na tváři, sloužil všem bez 
rozdílu. Stejně tak i jeho ženě Katce, která dělala nejen zázemí pro faráře, ale 
sama se aktivně podílela ve službě chval a v nedělní besídce. Díky.

V roce 2018 se mimo běžné bohoslužby a setkání v naší farnosti udály ještě 
další aktivity:

Alianční týden modliteb (spoluúčast)
Světový den modliteb (spoluúčast)
Modlitby 24/7 ekumenický týden nepřetržitých modliteb (spoluúčast)
Veřejné čtení Bible U Branky (spoluorganizátoři)
bohoslužba na Velký pátek
Noc kostelů
sborový výjezd všech generací do Horšovského Týna
Kingscamp XL
Jednadvacet dní vděčnosti
Přespávání dětí v kostele
Sborové obědy

•
•
•
•
•
•
•
•
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•
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Společné brigády
deskohraní
půlnoční bohoslužba

Hostili jsme:

Konference mládeže UNIT 2018
benefiční koncert Gospel až na dřeň
Debatní setkání Kolegia Paměti národa Plzeň
Koncerty duchovní hudby

V následujícím roku plánujeme většinu současných aktivit zopakovat, případně 
dále rozvinout.

Petr Konopík

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové Město

Oblasti služby

Ve sboru v Ječné se konaly pravidelné bohoslužby, biblické hodiny, domácí 
skupinky, dětské besídky a schůzky seniorů. Pravidelně byla vysluhována 
Večeře Páně a scházelo se staršovstvo. V Sedlčanech se tento rok účastnili 
pouze pravidelných nedělních bohoslužeb.

Události

V rámci ekumenické spolupráce proběhlo několik bohoslužeb – nejprve během 
Aliančního týdne modliteb, další pak na svatodušní pondělí a v průběhu adven-
tu. 

V Ječné se konaly dvě dětské bohoslužby a tradiční vánoční slavnost s dětským 
vystoupením. V dubnu se uskutečnil sborový výlet na Konopiště.

Velké množství návštěvníků přilákala květnová Noc kostelů. Naše farnost ten-
tokrát spolupracovala s komunitním centrem Kopec a společně s ním přichys-
tala bohatý program pro děti i dospělé.

V červenci se někteří členové našeho sboru zúčastnili výjezdu do Tennessee, 

•
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kde se podíleli na údržbě tamního kempu. Na konci prázdnin se neuskutečni-
la plánovaná návštěva partnerského sboru z USA, ale přišla od tohoto sboru 
nabídka podílet se na práci v indiánské rezervaci v Utahu. V říjnu se tam tři 
sestry z našeho sboru vypravily.

Milou událostí byla společná zářijová bohoslužba pražských sborů při pří-
ležitosti otevření nově opraveného podzámčí v Horních Počernicích. I přes 
nepřízeň počasí se na akci sešlo přes sto návštěvníků.

Na podzim proběhla v Ječné víkendová mládežnická konference, organizovaná 
Aliancí metodistické mládeže.

Členové našeho sboru uspořádali v průběhu roku další dvě setkání s klienty 
pečovatelských domů na Praze 2.

Kromě výše zmíněných akcí uspořádal sbor v Ječné několik koncertů a dalších 
setkání určených nejen pro pravidelné účastníky sborového života. Jednalo 
se například o dětmi oblíbené mikulášské setkání nebo tradiční silvestrovské 
setkání na sklonku roku.

Očekávání

V roce 2019 bychom rádi pokračovali ve službě klientům pečovatelských 
domů v naší městské části. Na jaře bude zahájen kurz manželských večerů, 
doufáme, že naše pozvání přijmou i nám dosud neznámí lidé. Již nyní chystá-
me další Noc kostelů. Chceme sloužit dětem, dospělým i seniorům, být otevře-
ni všem příchozím a sloužit jim evangeliem a společenstvím. 

Tomáš Kostka

3.8 – Zpráva za farnost Evangelické církve metodistické 
v Praze 2 – Agapé

Sbor Agapé je první rusky mluvící sbor v naší centrální konferenci. Scházíme 
se pravidelně každou neděli odpoledne od 16 h v Ječné 19. V pátek máme 
biblickou hodinu od 19 h, a také bývá v tomto čase i dorost-mládež ve velké 
klubovně v Ječné. Ve čtvrtek od 17:30 pak probíhá společné setkání mládeže 
pražských farností ECM. Máme též domácí biblické skupinky. V neděli se nás 
schází kolem 30-ti osob. 
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Po Vánocích jsme se společně vydali do Horšovského Týna, kde jsme slavili 
konec roku a vstup do toho současného. Na tomto místě proběhly i dva spor-
tovní kempy - v dubnu a červenci, a v červenci taktéž pobyt pro rodiny. 
V květnu jsme se podruhé účastnili fotbalového turnaje v Horních Počernicích 
a získali čtvrté místo, letos se budeme opět účastnit. V květnu jsme se připojili 
k oslavám 70-ti let státu Izrael a uspořádali seminář „Izrael a církev“. V srpnu 
jsme uspořádali i tématickou bohoslužbu k výročí 50-ti let od Pražského jara 
1968. V říjnu následoval tématický večer ke století československé republi-
ky, který připravila sestra Iveta Jacukjevič, filoložka českého jazyka a členka 
sboru.

Navázali jsme dobré kontakty a vztahy s ruským střediskem vědy a kultury 
v Praze, a také se Skautským institutem, pastor Lev Shults bude v institutu na 
podzim přednášet v ruském jazyce pro ruské studenty o Janu Husovi, Jeroný-
mu Pražském, Janu Amosu Komenském a Moravských bratrech. Je to pro nás 
misijní pole a nástroj služby. 

Chceme poděkovat našemu bratru superitendentovi Petru Procházkovi, sboru 
ECM Plzeň-Maranatha i ostatním kazatelům a sborům za spolupráci a jejich 
podporu. 

Eduard Holtman

3.9 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Vzhledem k onemocnění bratra faráře Richarda Nováka převzal vedení sboru 
a staršovstva v květnu 2018 náš superintendent Petr Procházka. Do 31. 1. 2019 
jsme měli na praxi vikáře Libora Duchka (kázání 1x za měsíc, pomoc na faře, 
administrativní práce...), od března 2019 k nám na vikariát nastoupila na rok 
Mária Kunstová. Od března 2018 u nás působí také Venuše Černá jako laická 
kazatelka. Staršovstvo se schází pravidelně 1x měsíčně, sborové výbory fungu-
jí. Vydáváme pro potřeby sboru 1x měsíčně sborový informačník, pravidelně 
aktualizujeme sborový web, přispíváme 1x měsíčně do místního „Hornopočer-
nického zpravodaje“, obohacujeme také články svých členů metodistický čtvrt-
letník „Slovo a život“ i celorepublikový ekumenický měsíčník „Život víry“.

Scházíme se pravidelně k nedělním bohoslužbám v průměrném počtu 25 
účastníků, při bohoslužbě probíhají také dětské besídky průměrně pro 7 dětí. 



OK  6. �. 2019  Praha 2     81 

Na bohoslužbách slouží kreativní chválicí skupinka, která nás reprezentuje i při 
jiných křesťanských akcích, při zpěvech z Kancionálu na harmonium samostat-
ně doprovází operní pěvkyně Marie Kozáková. Jednou za měsíc pořádáme po 
bohoslužbě společné sborové obědy.

Ve sboru funguje pánská, dámská a smíšená (domácí) skupinka, v nichž je 
zapojeno celkem 12 členů sboru. 5 členů sboru se také účastní služby mládeži 
v Ječné. Naše mládež také na podzim 2018 pořádala konferenci pro celou 
metodistickou mládež z ČR (ve velkém sále v Ječné).

V září 2018 jsme ve sboru měli 1 svatbu. Na podzim se u nás konala společná 
bohoslužba pražských metodistických sborů „Open Air bohoslužba“ při pří-
ležitosti otevření zrekonstruovaného podzámčí a Sloupové síně.

Adventní slavnost (zpívání) se konala v zimě a dešti, přesto se podařilo připra-
vit velmi dobrý program, účast byla i z ekumeny.

Podařila se nám uspořádat také speciální bohoslužba „Vánoční slavnost“ 
s programem mládeže a besídky.

V červnu 2018 doběhl sborový kurz „Učedník“ ještě pod vedením Richarda 
Nováka.

4 členové sboru se účastnili festivalu víry UMC v Německu, podpořili jsme 
výjezd 3 našich mládežníků v rámci našeho VIM do USA.

Příprava jarní fotbalové soboty „Počernická kopačka“ byla dílem několika 
našich mládežníků, plánujeme v Kopačce pokračovat i letos a „vyhrát ji“.

Před letními prázdninami jsme realizovali program návštěvy VIM z partnerské-
ho sboru v Tennessee včetně služby ve školách. V návaznosti na návštěvu VIM 
pověřilo staršovstvo Libora Duchka přípravou dvou nových programů pro děti 
od září 2018 (Sportovní kroužek a Anglický dramatický kroužek), bohužel se 
na kroužky nepřihlásil dostatečný počet zájemců.

Proběhl u nás jeden večer z „Aliančního týdne modliteb 2019“ s nebývalou 
účastí, kdy se někteří modlitebníci ani nevešli do modlitebny.

Snažíme se rozvíjet spolupráci s Azylovým domem SKP HoPo, za sbor máme 
ve Správní radě SKP jednu členku.

Využili jsme velkou výzvu a poprvé v rámci sboru pořádáme kurz Manželské 
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večery, které začaly 5. 3. 2019 a na něž chodí 7 párů, využíváme prostory Slou-
pové síně v zámku. Jelikož tyto manželské páry nejsou z našeho sboru, 
je to také prostor pro naše svědectví.

V osvědčených akcích chceme i letos pokračovat, starat se o členy sboru 
a misijně působit na své okolí.

Staršovstvo má dlouhodobě na srdci novou koncepci areálu zámku, jejíž 
součástí by mohl být i nový kostel (v rámci multifunkčního prostoru), na jehož 
budování se chce sbor podílet.

Martin Jeřábek

3.10 – Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice a sbor Jablon-
né v Podještědí 

I v roce 2018 jsme díky Jeho milosti byli ještě zde...

Kazatelská stanice Jablonné v Podještědí

Z činnosti:

V lednu se konal společný Alianční týden modliteb se sourozenci z BJB 
Brniště a Cvikov.
Po odchodu Jiřího Šimka ze služby se zúžilo společenství prakticky již jen 
na jednu rodinu Wágnerových a jednu sestru z okolí.
Staršovstvo ECM Strašnice povolilo využít prostory v Jablonném pro třetí 
ročník English Campu J. Šimkovi již pod patronátem BJB. Jirka Šimek se 
stará o zájemce o ubytování v nástavbě v budově stanice.
Pravidelná shromáždění s vysluhováním VP probíhala nyní, vzhledem ke 
zdravotnímu stavu členů stanice v neděli od 15 h, jednou za dva týdny 
s Filipem Gärtnerem.
Filip Gärtner převzal spolu se staršovstvem ECM Strašnice veškerou agen-
du kolem kazatelské stanice.
Od května do září 2018 se podařilo využít pro hosty náš „dovolenkový“ 
byt.

•

•

•

•

•

•
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Rok 2019 a co dál

Filip Gärtner, spolu se staršovstvem a vedením církve hledá únosnou for-
mu správy kazatelské stanice.
Filip Gärtner se pokouší obnovit kontakt s partnerským sborem.
Modlíme se za oživení stanice a za probuzení v tomto kraji a za nového 
oddaného pracovníka.

Sbor Praha 10 Strašnice

V roce 2018 opět proběhla Noc kostelů (účast kolem 130 lidí).
Skupinky se scházely pravidelně (3 skupinky).
Konala se pravidelná ranní modlitební setkání (v neděli před shromáždě-
ním a každý pátek mimo první pátek v měsíci)
Služby pastorace zajišťuje především farář dle aktuální potřeby.
Finanční podpora - BTM, KMS, příspěvek na dopravu postiženého dítěte 
na doporučení Jarky Novotné, účelové sbírky – Diakonie ECM atd.
Večery chval se konaly pravidelně první pátek v měsíci a dlouhodobě 
fungovala nedělní škola.
Půlnoční bohoslužba spolu s programem (účast kolem 60 lidí), se setkala 
se zájmem lidí z okolí a byla pro nás povzbuzením.
Pravidelné bohoslužby se konaly se zřetelem na církevní svátky s poseze-
ním při kávě i čaji po shromáždění a první neděli v měsíci s pravidelným 
obědem. Kazatel dojížděl do Jablonného 2x za měsíc a sloužil na boho-
službě kázáním a slavením večeře Páně.
Zajišťovali jsme pronájmy sborových prostor dalším církvím mimo námi 
využívaný čas.
Staršovstvo a výbory se scházelo dle plánu, sbor spolu s kazatelem zajišťo-
val veškeré služby.
Nadále se velmi dobře rozvíjí spolupráce s partnerským sborem z FUMC 
Decatur, Texas, USA. V postní době jsme zorganizovali modlitební řetěz 
členů sboru a přátel a postní nedělní snídaně. V prostorách sboru probíhal 
již tradiční karneval nejen pro děti. Zorganizovali jsme sborové výlety 
a Bohoslužbu v knihovně ve Statenicích (občané Statenic se již ptají, zda 
se bude akce opakovat).

•

•
•

•
•
•

•
•

•

•

•

•

•

•
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Pro rok 2019 jsme si stanovili tyto priority:

Zvěstovat evangelium nejenom slovem, ale i činem (podpora křesťanských 
aktivit a cílené sbírky), podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi, 
modlit se za šíření evangelia ve světě.
Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (půlnoční bohoslužby, výstavy, Noc 
kostelů atd)
Naší výzvou je, že máme ve sboru málo dětí (do nedělky dochází 4, další 
již chodí na shromáždění).
Rozvíjet vztahy s naším partnerským sborem v USA z FUMC Decatur, 
Texas, USA.
Realizace praktických věcí jako péče o sborovou budovu atd. Lepší komu-
nikace na veřejnost-web, Facebook, články v místních novinách. Vyučová-
ní základů křesťanství a obnovení biblických hodin (1x 14 dnů). Chceme 
oslovit a přivést mladé a mladé dospělé.
Vychovávat si nástupce do sborových služeb a obnovit spoluúčast sboru na 
vedení bohoslužeb.
Posílit službu chval (příp. pozvat chválící skupinu, zaplatit si hudebníky, 
střídat styl písní...)
Hledat cestu k mladým i k seniorům (programy, setkávání, workshopy, 
přednášky)
Společné sborové akce a setkání k aktuálním sborovým tématům (Řád 
bohoslužby, setkání se služebníky, setkání členů a přátel ..
Najít způsob jak udržet stanici v Jablonném v Podještědí.
Vytvořit plán pro další podporu především sociálních projektů (Diakonie, 
Shine Bean...)
Hledat nové projekty

Farnost ECM Strašnice i Jablonné chce i v rámci OK 2019 poděkovat všem 
bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní podporu.

Martin Pěkný

•

•

•

•

•

•

•

•

•

•
•

•
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3.11 – Zpráva za farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou

První polovinu roku 2018 naše farnost byla administrovaná bratrem Pavlem 
Hradským z Třeboně. To se samozřejmě odrazilo na nedělních bohoslužbách, 
které jsme zajišťovali částečně službou z našich řad a částečně výpomocí bra-
trů a sester z Plzně a Vimperka. Druhé neděle sloužil s vysluhováním VP bratr 
P. Hradský. Ten jezdil také 1x měsíčně na setkání staršovstva, které zpravidla 
spojoval s biblickou hodinou v Protivíně. Jsme vděčni za solidaritu a ochotu 
mnohých, kteří se věrně s námi dělili o svůj volný čas. Moc za jejich nasazení 
děkujeme. 

Ačkoliv jsme do července neměli přiděleného faráře na stálo, kromě biblických 
hodin se provoz a služby ve sborech v Protivíně i Týně konaly bez omezení. 
Bratři a sestry si ochotně rozdělili úkoly mezi sebe tak, aby farnost fungovala. 
Konaly se skupinky na všech místech, písecká skupinka byla částečně biblic-
kou hodinou i skupinkou sdílecí zároveň. 

V červenci se přistěhoval bratr farář Richard Novák i se svou rodinou. Mezi-
tím jsme mohli zařídit zrekonstruování kazatelského bytu, které zafinancovala 
správa budov. Moc za to děkujeme. Během prázdninového provozu se rodi-
na zabydlela a od podzimu se bratr Novák plně zapojil do sborového života. 
Obnovily se také biblické hodiny, bratr farář se mimo jiné účastní všech skupinek. 

Příchodem faráře stoupl nedělní počet návštěvníků v protivínském sboru. To 
nás těší. Chtěli bychom a modlíme se za to, aby mohli přijít noví lidé. Trápí 
nás, že nedokážeme přivést nové lidi, ačkoliv možností, na co by mohli přijít, 
je hodně. Na jednu stranu jsme vděčni, že žijeme ve svobodné zemi, že se nám 
dobře daří a vlastně nám nic nechybí. Na druhou stranu si uvědomujeme, že 
tato spokojenost zaslepuje mnohé tak, že nevidí potřebu Boha ve svých živo-
tech, nevidí hřích ani odloučení od Boha. Modlíme se, aby lidé prohlédli 
a viděli svou bídu a my byli společenstvími, kam by lidé rádi přicházeli.

Misijní aktivity

V Týně proběhla Noc kostelů, kam přišlo několik lidí zvenku. V červenci se 
ve spolupráci s bratry a sestrami z Tennessee uskutečnil již devátý softbalový 
tábor. Jsme rádi za to, že se děti rády účastní a že je v oblibě také mezi rodiči.
V srpnu se konal ve spolupráci s Domem dětí a mládeže v Týně nad Vltavou 
tábor pod Pouští. 
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Probíhá také součinnost mezi protivínským sborem a SKP Pastelka, která se 
snaží svými aktivitami také misijně působit. Ať už mezi ně patří kurzy zdra-
vého vaření, snídaně v trávě, pravidelná setkávání při programech mateřského 
centra nebo tábory.

Plány na rok 2019

Kromě tradičních aktivit jako Noc kostelů, pořádání táborů, nově plánujeme 
přednášky s Tomášem Řehákem ve školách v Protivíně a Týně nad Vltavou.

Na jednu stranu je potěšující, že sbor byl schopen dobře fungovat i v době 
administrování. Na druhou stranu jsme velmi rádi za rodinu Novákových a jejich 
zapojení se do sborového života, které přineslo oživení. Přejeme si však, aby Pán 
obohatil naše společenství o nově příchozí. Chceme zažít, že naše práce v Pánu 
není marná. Zatím zůstaneme věrní službě, budeme se modlit a hledat způsoby, 
jak sloužit. Nadějí je nám Boží věrnost a jistota, že on se o své stará.

Miluše Šálková

3.12 – Zpráva za farnost Slaný

Každou neděli se konaly pravidelné bohoslužby, ve čtvrtek biblická hodina. 
Od podzimu se každé dva týdny začala scházet skupinka sester (středa). 
A také s příchodem rodin s dětmi i nedělní besídka, byť nepravidelně. Požehná-
ní vnímáme také v rozrůstající se chválící skupince.

V rámci slánské ekumeny se schází každé poslední úterý v měsíci čtyři církve 
(ŘKC, CČSH, CČE a ECM) k modlitebním setkáním. 

Staršovstvo pracovalo pravidelně a účastnilo se všech akcí, které se v tomto 
období ve sboru uskutečnily. Záhy od začátku roku se rodil plán na rekonstruk-
ci malé modlitebny a jejího příslušenství, aby splňovala požadavky nového 
programu sboru. Rekonstrukce malé modlitebny a kuchyňky během letních 
měsíců opravdu proběhla za fyzického i finančního přispění všech členů, jak 
pracovním úsilím, tak na modlitbách. A těch bylo nespočet. Požehnání od Pána 
bylo tou nejlepší odměnou pro nás všechny a hlavně pro dílo Pána. Přišli noví 
lidé a děti, které jsme v našem obecenství tolik postrádali.

Vydatnou finanční pomocí byla i podpora ze správy budov. Děkujeme.



OK  6. �. 2019  Praha 2     87 

V září jsme měli děkovnou slavnost jak v bohoslužbě, tak na zahradě u stolu 
i s pohoštěním. Díky Pánu bylo nás jistě osmdesát. Takovou radost jsme proží-
vali po dlouhých letech. Haleluja.

Konal se také letní příměstský tábor (American basketball camp). Tentokrát 
s jedinou americkou lektorkou. 

O Velikonocích byla pokřtěna jedna sestra a od podzimu probíhá křestní pří-
pravka s další sestrou. Velice se z toho radujeme.

V předvánočním čase jsme uspořádali dva koncerty, které měly opět velký 
ohlas u veřejnosti.

Náš sbor se proměnil a je to dar, že můžeme v lásce ke Kristu konat dílo lásky, 
což je základem našeho přístupu k Bohu. Modlíme se za nově příchozí do sbo-
ru, jsou příslibem našeho růstu. Pán žehnej našemu konání.

Zdenka Pergnerová a Petr Šmíd

3.13 – Zpráva za farnost Tachov

Rok 2018 byl pro naši farnost těžký. V září se odstěhovala do USA rodina 
Pechových. Po dlouhodobé krizi se rozpadly 4 rodiny. Z toho jsou tři již rozve-
deny. Čtvrtá rodina je v rozvodovém řízení. Vnímáme to jako velký duchovní 
útok na naši farnost. Jak jsme ho zvládli ustát, to nám ukáže budoucnost. 
S touto krizí souvisí i odchod několika členů z našeho sboru. Tím nám také 
klesly příjmy a my byli postaveni před otázku další existence naší farnosti. 
Co nás potěšilo, byla reakce Města Tachov, kdy po zjištění, že máme finanční 
problémy, nám snížilo nájem na následující dva roky na tisíc korun ročně. Pan 
starosta to odůvodnil tak, že naše služba městu je potřebná a chtějí nás podpo-
řit. 

Co nás velmi těší je, že se podařilo udržet všechny služby, které náš sbor 
pořádá. Je to Fusion, na který chodí nové a nové děti. Proběhl ples, přespávač-
ky, prázdninový pobyt. Royalové získali nové vedoucí a jejich činnost utěše-
ně pokračuje. Letní tábor byl povedený a děti na něj v dobrém vzpomínají. 
Scházejí se maminky s dětmi, Eva Vaďurová si mohla doplnit své vzdělání 
účastí na kurzu. Sedmdesátku si oblíbily maminky, které nosí děti. Spontánně 
sem přicházejí každý čtvrtek. A právě díky nim mohl proběhnout i adventní 
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jarmark, protože dodaly množství výrobků, které jsme pak prodávali. Poda-
řená byla Letní biblická škola, které se zúčastnilo okolo stovky lidí. Do sboru 
stále přicházejí noví lidé, někteří jen občas, jiní se zde cítí jako doma, zvláště 
Bulhaři. O Letnicích jsme pokřtili čtyři mladé lidi – Anežku Pechovou, Lucii 
Juránkovou, Veroniku Hánovou a Matouše Vaďuru. V červenci jsme se pak 
radovali ze křtu Tomáše Přenosila. Velkou radost jsme prožili díky podařeným 
projektům. Tradiční Tříkrálové sbírky se zúčastnilo nejen hodně dětí z RR, 
ale i mnoho členů sboru.

Mohli jsme zakusit Boží milost, když nás na podzim podepřelo v tíživé finanč-
ní situaci mnoho našich přátel i lidí úplně neznámých, takže v Akci Záchrana 
jsme vybrali přes 150 000,- Kč. Několik přátel se zapojilo do Klubu přátel 
Sedmdesátky a podporují nás pravidelnými dary.

Pavel Beneš

3.14 – Zpráva za farnost Třeboň

V roce 2018 služba bratra faráře ve farnosti v Třeboni a v prvním pololetí 
i v Protivíně, spolu s Týnem nad Vltavou.

V Třeboni se vždy první neděli po shromáždění uskutečňoval společný oběd 
a staršovstvo.

Současně pravidelné biblické hodiny a dorost, se kterým na počátku roku 
pomáhala M. Jasanská a v závěru roku 2018 pak sestra vikářka Rostislava 
Gažíková Fečíková, která byla v Třeboni na 3 měsíční praxi. Pravidelně se 
scházela skupinka seniorů, za účasti členů sboru a faráře.

V Třeboni se konaly i mimořádné bohoslužby, alianční týden modliteb, kon-
cert, dětské vánoční vystoupení atd. Proběhla i návštěva obchodní akademie, 
měsíčně i bohoslužba v Centru sociálních služeb v Libniči a na Dobré Vodě 
u Českých Budějovic. 

Z obřadů vykonány tři svatby a jeden pohřeb. Členství bratra faráře v podpůrné 
skupině mobilního hospice sv. Kleofáše, která se schází jednou měsíčně. Zde 
krátké kázání. Pravidelné návštěvy v Č. Budějovicích, či malé skupinky. Zůstá-
vají zde dvě členky, které mají o setkávání zájem. 

Pomocí bylo i působení sestry vikářky Gažíkové Fečové od konce měsíce 
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října. Sloužila při bohoslužbách, biblických hodinách i na dalších místech, kde 
sloužíme. 

Nedílnou součástí byla i pravidelná sbírka na střechu kaple, kdy se podařilo 
shromáždit slušné prostředky. V současné době probíhá oprava střechy kaple. 
Díky Bohu a dárcům za to.

Na přelomu července a srpna proběhla sborová dovolená na Poušti za účasti 
cca 50 osob ze sboru i přátel a členů jiných farností.

Děkujeme bratru faráři a jeho manželce za vedení penzionu a údržbu sboro-
vých prostor. 

 Marcel Hule

3.15 – Zpráva za English Speaking United Methodist Church 
v Praze 10 – Vršovicích

The past year has seen many changes in ESUMC. Last spring we held a mem-
bership class (conducted jointly by local pastor John Redmond and virtually 
by pastor Mark Hicks).  We then welcomed 8 members to our congregation, 
including the baptism of one adult member.

Our weekly church life includes an evening small bible study and a Friday 
morning virtual/phone bible study for members who live farther away and/or 
cannot make evening sessions.  As a congregation we worked our way through 
the 3 book “Good and Beautiful…..” trilogy by James Bryant Smith focusing 
on living a Christian life individually and as a community.  Throughout the 
year 6 of our congregation preached, including two who preached for the first 
time.  We meet each month for a fellowship meal after our service.

Our musical ministry continued to grow with about 6 people singing at diff-
erent times and about 8 people playing instruments.  We now have a musical 
director.  Our average weekly attendance is around 25. Regular attenders come 
from over 10 countries, with visitors representing many more.  Sunday school, 
which is held during the church service, ranges from 2-10 children, ages 3-13.

We completed a project to improve sound in the sanctuary, as a response to 
several individuals who were unable to understand the spoken English well 
enough due to the acoustics.  We hosted missions teams on several occasions.
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In September we officially formed our own congregation, independent from 
Jecna.  As a unique legal entity we had to accomplish all the legal and financial 
requirements.  We formed a church council.  

In October two of our members were married by our upcoming pastor.

We saw a period of transition as pastor John Redmond and family returned to 
the US at Christmas  Pastor Mark Hicks and his wife Heather joined us at the 
New Year.  The transition has been fairly stable with a small dip in attendance 
but with most of the congregation continuing to worship.

We continue to share our space with a Christian dance group on Thursdays.  
On two occasions we hosted American Square dances as an outreach to the 
community.  

TerriAnne Novak

V minulém roce proběhlo v ESUMC mnoho změn. Minulé jaro jsme pořádali 
členské vyučování vedené jak pastorem Johnem Redmondem, tak online i jeho 
nástupcem Markem Hicksem. Následně jsme v naší farnosti uvítali osm nových 
členů a proběhl také křest jednoho dospělého člena.

Sborový život během týdne zahrnuje večerní biblickou hodinu, v pátek ráno 
též probíhá online biblická hodina přes internet pro členy, kteří žijí daleko 
a nemohou navštěvovat večerní setkání. Probrali jsme trilogiíi„Good and 
Beautiful“ od Jamese Bryanta Smithe, která se zaměřuje na život křesťana 
jako jednotlivce i na život křesťana ve společenství. Během roku nám šest členů  
sboru posloužilo kázáním, dva z nich poprvé. Jednou měsíčně se po bohoslužbě 
setkávám u společného jídla.

Naše hudební skupinka se stále rozrůstá, ve zpěvu se střídá šest členů a v hraní 
na hudební nástroje osm. Máme i vedoucího chval. Bohoslužeb se účastní zhru-
ba dvacet pět lidí. Pravidelní účastníci pocházejí z více jak deseti zemí, další 
návštěvníci pak tuto škálu ještě dále značně rozšiřují. Nedělní besídku navště-
vuje okolo dvou až deseti dětí ve věku 3 – 13 let.

Na podnět některých členů, kteří špatně rozuměli mluvenému slovu, jsme 
dokončili úpravy na zlepšení akustiky v modlitebně. Během roku jsme hostili 
návštěvu několika misijních týmů.
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V září jsme oficiálně ustavili naši vlastní samostatnou farnost a nejsme již 
účetně vedeni přímo pod ústředím. Jako samostatná instituce jsme museli splnit 
všechny administrativní a účetní požadavky. Ustavili jsme též staršovstvo.

V říjnu vstoupili dva naši členi do manželského svazku, oddával je při své náv-
štěvě Česka již nově nastupující pastor Mark Hicks.

Pastor John Redmond a jeho rodina se o Vánocích vrátili do Spojených států, 
během Nového roku ho pak vystřídal Mark Hicks s rodinou. Změna proběhla 
hladce a s jen malým poklesem v návštěvnosti, většina lidí nadále pokračuje.

Ve čtvrtky poskytujeme naše prostory pro službu křesťanské taneční skupiny. 
Dvakrát jsme uspořádali akci s americkými čtverylkovými tanci – se záměrem 
přiblížit se místním lidem ve Vršovicích.

TerriAnne Novak
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